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Geachte inwoner van Spijkenisse,
De lokale partij Onafhankelijk	Nieuw	Spijkenisse	(O.N.S.) is een politieke partij die onafhankelijk van de 
landelijke politiek het welzijn van alle ingezetenen van Spijkenisse wil bevorderen en hun belangen wil 
behartigen. Om dit doel te bereiken doet O.N.S. mee aan de gemeenteraadsverkiezingen van 3 Maart 2010 
met een lijst van kandidaten die verbonden zijn door ÉÉN principe: bekijk de situatie in Spijkenisse door een 
objectieve bril, zonder daarbij de belangen van een bepaalde inwonersgroep als uitgangspunt te nemen. 
O.N.S. kan nooit iedereen tevreden stellen, er zijn altijd tegengestelde belangen. Ook O.N.S. moet keuzes 
maken, maar O.N.S. maakt deze keuze niet in termen van links of rechts, rijk of arm, jong of oud, maar stelt 
‘de inwoner’ van Spijkenisse centraal. Wij vinden dat de gemeenteraad de situatie in Spijkenisse objectief en 
onafhankelijk moet beoordelen.

Het is ook daarom dat het verkiezingsprogramma is opgesteld na vele gesprekken met organisaties, 
bewoners en besturen van verenigingen. Deze zogenaamde maatschappelijke agendering komt er op 
neer dat vertegenwoordigers van O.N.S. met name heel veel hebben beluisterd van wat deze belangrijke 
groeperingen in Spijkenisse voor wensen hebben voor zowel het heden als de toekomst. Tot onze vreugde 
konden we constateren dat veel van deze wensen in lijn liggen met waar O.N.S voor staat en gaat en waar 
O.N.S. al zestien jaar lang invulling aan geeft.

O.N.S. is opgericht in 1993 door een aantal jonge mensen die zijn opgegroeid in Spijkenisse. De 
gemeenteraadsverkiezingen van 1994, 1998, 2002 en 2006 maakten duidelijk dat er  behoefte was aan een 
nieuwe, verfrissende, onafhankelijke visie op Spijkenisse. Na in 1994 met vijf zetels (en één wethouder) 
in de gemeenteraad te zijn verkozen, in 1998 met 11 zetels (en twee wethouders), in 2002 met 15 zetels 
(en drie wethouders) is O.N.S. momenteel vertegenwoordigd met 17 zetels (en drie wethouders). In 
deze zestien jaar is O.N.S. d.m.v. haar wethouders verantwoordelijk geweest voor Financiën, Stads- en 
Wijkbeheer, Volkshuisvesting, Wijkveiligheid, Sport, Onderwijs, Cultuur, Wijkwelzijnswerk, Jongerenbeleid, 
volksgezondheid en voor het Centrumplan. Na zestien jaar invloed van O.N.S. op het dagelijks bestuur van de 
gemeente Spijkenisse, kunt u de balans opmaken. 
 
Is O.N.S. het vertrouwen van de kiezer waard geweest?

Met het opmaken van de balans wil O.N.S. duidelijk maken dat over het geheel genomen een dikke 
voldoende is gescoord. Initiatieven van O.N.S. hebben geleid tot nieuw beleid op vele terreinen. In 
samenwerking met de coalitiepartners:

• zijn de financiën van onze gemeente blijvend op orde gebracht en gehouden;
• is het OZB tarief op een redelijk peil gebracht (behoorden de OZB tarieven in 1994 tot de hoogste 
 van het land, thans zijn die te vinden onderaan de middenmoot);
• zijn er geen reële verhogingen van de OZB geweest;
• is als onderdeel van schoon, heel en veilig de ‘Schoon Schip Trein’ door de wijken gereden;
• hebben veel herstraat- / herinrichtingprojecten en groenconversies plaatsgevonden in de 
 bestaande wijken
• is er een nieuwe structuur van stads- en wijkbeheer tot stand gebracht;
• zijn inspraakavonden bij ingrepen in de woonomgeving gemeengoed geworden;
• is grootschalige herstructurering van bestaande wijken uitgevoerd.
 (flatstrook Groenewoud, flatstrook Sterrenkwartier, Groenewoud Noord (huidige Gildenwijk).
• wordt de wijk Noord thans grootschalig aangepakt.
• heeft het ‘lik op stuk’ beleid inzake bijv. graffiti gewerkt;
• is er fors geïnvesteerd in lokaal onderwijsbeleid;
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• is er fors geïnvesteerd in extra onderwijshuisvesting zowel voor het basis - als het voortgezet 
 onderwijs;
• zijn succesvolle initiatieven ontwikkeld om te komen tot uitbreiding van het opleidingenaanbod in 
 Spijkenisse (als voorbeeld is de MBO-opleiding Sport en Bewegen gestart);
• zijn er grote inspanningen geleverd om het sport- en verenigingsleven verder te verbeteren 
 (accommodaties) en te ondersteunen (subsidieregelingen);
• is er een forse uitbreiding van het aantal kinderopvangplaatsen gerealiseerd;
• heeft naast een goed armoedebeleid ook een activeringsbeleid het levenslicht gezien. Tevens heeft de 
 gemeente Spijkenisse, zo blijkt uit onderzoek, een zeer goed functionerende sociale dienst;
• is de schuldhulpverlening geëffectueerd;
• worden bewonersgroepen materieel en financieel meer ondersteund;
• zijn er grote inspanningen gepleegd om het (sport)verenigingsleven in brede zin te ondersteunen;
• zijn er tal van voorzieningen voor m.n. jongeren gerealiseerd (bijvoorbeeld jongerencentrum 
 Westdijk en Maaswijk);
• wordt met name naar de toekomstgericht vanuit de volkshuisvesting in samenwerking met 
 de zorg, het levensloopbestendig wonen ontwikkeld;
• is de leefbaarheid in de wijken opnieuw toegenomen, zoals blijkt uit de lemonenquete;
• zijn de centrumplannen volledig in uitvoering en grotendeels gerealiseerd;
• wordt de uitvoering van de Wet Voorziening Gehandicapten (WVG) binnen de  Wet 
 Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) met een ruime voldoende door de bewoners 
 (gebruikers) beoordeeld;
• is de verdubbeling Schenkelweg en de 1e fase van de verbreding van de Baljuwlaan voltooid 
 waardoor de doorstroming binnen Spijkenisse sterk verbeterd is;
• is er een groene golf op de Schenkelweg aangelegd die heeft geleid tot een betere 
 verkeersdoorstroming;
• is ook de aanpassing van het Hartelkruis een belangrijke verbetering voor de doorstroming 
 in Spijkenisse;
• is er door de aanleg van rotondes, zoals Groenewoud/Sterrenkwartier, Vierambachten, 
 Baljuwlaan /de Hoek  de verkeersveiligheid alsmede de doorstroming verbeterd;
• is de Park & Ride aan de Heemraadlaan gerealiseerd;
• is de capaciteit van de Spijkenisserbrug tijdens de spitsuren door een wisselstrook vergroot;
• is de verpleegvoorziening  aan de Maaswijkweg gerealiseerd;
• zijn er uitgaansgelegenheden op het Havenplein bijgekomen, waardoor het 
 voorzieningenniveau in Spijkenisse is gestegen;
• is de nieuwe bibliotheek, de Boekenberg, in aanbouw en staat de bouw van het nieuwe 
 theater in de startblokken;
• is de woonboulevard langs de Groene Kruisweg gerealiseerd;
• zijn er vele nieuwe winkels en winkelformules in het centrum, waardoor het centrum van 
 Spijkenisse voor de komende decennia weer vitaal, leuk en voor de middenstand rendabel is.
• Is het woningbouwproject ‘de elementen’ aan de Oude Maas gestart.

Het is natuurlijk waar dat niet alle beslissingen van de afgelopen jaren hebben gebracht wat er 
van verwacht werd. Dat willen wij u ook NIET wijsmaken. Natuurlijk gaan er dingen fout. Waar 
gehakt wordt, vallen spaanders, nietwaar? Echter, met bovenstaande, niet volledige, opsomming 
van feiten maakt O.N.S. duidelijk dat er over het geheel genomen hard is gewerkt en een dikke 
voldoende is gescoord. Dat is zichtbaar in de straten en het beleid van de gemeente Spijkenisse.
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Om het opmaken van die balans eenvoudiger te maken, is in dit verkiezingsprogramma zowel een 
evaluatie van 16 jaar inbreng van O.N.S. op het gemeentelijk beleid, als een blik naar de toekomst 
opgenomen. Wat zijn de prioriteiten die O.N.S. voor de komende vier jaar stelt? Het is onmogelijk 
om in dit verkiezingsprogramma aan alle aspecten van het gemeentebeleid aandacht te besteden. 
Dit houdt niet in dat O.N.S. daar geen mening over heeft. Van belang voor u, als kiezer, zijn met 
name de prioriteiten van O.N.S.
Wij presenteren deze prioriteiten in veertien hoofdstukken ingebed in een duidelijke lange 
termijnvisie op Spijkenisse.

0. Visie 7. Volkshuisvesting/wonen
1. Het financieel beleid 8. Onderwijs
2. De vormgeving van het bestuur 9. Econ. Zaken & Werkgelegenheid
3. Openbare orde & Veiligheid 10. Cultuur, Welzijn & Recreatie
4. Het beheer van de stad 11. Sport & Verenigingsleven
5. Stedelijke ontwikkeling & Verkeer 12. Jongerenbeleid
6. Het Centrumplan 13. Ouderen & Zorg

Aan u de keus of u blijvend met O.N.S. de toekomst in Spijkenisse tegemoet wilt treden. Wij zullen 
voor deze toekomst, zoals u dat van O.N.S. gewend bent, keihard werken.

Hoogachtend,

Onafhankelijk Nieuw Spijkenisse
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0.  DE VISIE
“Als je niet weet waar je naar toe gaat, zul je er ook 
nooit komen”
In 1960 telde Spijkenisse nog slechts 3000 zielen. Inmiddels is Spijkenisse uitgegroeid tot een 
middelgrote stad met zo’n 73.000 inwoners. Deze explosieve groei kwam voort uit de gunstige 
ligging van Spijkenisse ten opzichte van de petrochemische industrie in het Botlekgebied. 
Spijkenisse was de aangewezen plaats om aan de vele werknemers in deze industrie huisvesting 
te bieden.

Er zijn mensen die de explosieve groei betreuren. Toen Spijkenisse nog een dorp was, bestond er 
nog een hechte sociale band tussen de mensen, zeggen zij. De groei van Spijkenisse heeft alleen 
maar problemen met zich mee gebracht, zoals criminaliteit en verkeersproblemen. Anderen 
zeggen juist dat in Spijkenisse nog altijd de dorpsmentaliteit heerst en dat Spijkenisse nooit zal 
uitgroeien tot een échte stad. Spijkenisse is slechts een slaapstad. Voor echt vertier moet je naar 
Rotterdam.

Volgens O.N.S. hebben beide groepen een beetje gelijk. Inderdaad heeft de snelle groei van 
Spijkenisse geleid tot ontwrichting van sociale verbanden. En inderdaad heeft Spijkenisse zich 
vooral ontwikkeld in de woonwijken. Winkelen en uitgaan vindt plaats in “de stad”, Rotterdam. 
Maar de laatste jaren heeft Spijkenisse op dit gebied een enorme inhaalslag gemaakt.

O.N.S. wil echter niet stoppen met deze constatering. We zijn er nog niet!
O.N.S. wil van Spijkenisse nog meer maken dan het nu is.

Hoe moet Spijkenisse zich dan verder ontwikkelen volgens O.N.S.? In het kort gezegd, O.N.S. denkt 
dat Spijkenisse zich zo moet ontwikkelen dat Spijkenisse de goede zaken van een grote stad 
overneemt, zonder dat de goede dingen van het oude dorp verloren gaan. De openheid, tolerantie, 
diversiteit en dynamiek van de grote stad moet verder in Spijkenisse worden ontwikkeld. 
Bovendien moet het goede van het kleine dorp – saamhorigheid, gemeenschapsgevoel, identiteit – 
worden behouden of nieuw leven worden ingeblazen.
 

Ontwikkeling van het stadsgevoel moet vooral plaatsvinden door het verder verhogen van het 
voorzieningenniveau. Speerpunten van O.N.S. zijn o.a.:
• een verdere verbetering van de doorstroming van de rondweg aan de kant van de 
 Baljuwlaan;
• een vergroting en een kwalitatieve versterking van het aanbod van de horeca (door 
 optimalisering van het Havenplein) en winkels (zijn reeds in aanbouw) in het stadscentrum;
• nieuwbouw discotheek inclusief poppodium  (start bouw 2010);
• extra aandacht voor een uitgaansgelegenheid voor jongeren in de leeftijd vanaf 12 tot 
 16 jaar en 16 jaar tot 21 jaar;
• bevordering van cultuuruitingen (kunst, poppodium, nieuwbouw theater en nieuwbouw 
 bibliotheek);
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• de realisatie van een verdere verbreding van het onderwijsaanbod;
• investeringen in sportaccommodaties;
• actieve ondersteuning van het (sport)verenigingsleven;
• stimulering van jongerenhuisvesting;
• vergroting van economische bedrijvigheid en daarmee de lokale werkgelegenheid;
• realisatie van geschikte woningen voor de oudere inwoners van Spijkenisse.

Daarnaast moet het goede van het “kleine dorp” worden behouden. Het ontwikkelen en behouden 
van het dorpsgevoel hangt vaak samen met het beheer van de stad, het stimuleren van sociale 
netwerken en het beschermen van juist die groepen die een extra steuntje nodig hebben. 
Speerpunten van O.N.S. zijn o.a.:
• het openbaar groen moet er goed uitzien;
• vuil op straat moet worden opgeruimd;
• hondenbelasting moet na een ingroeiperiode volledig worden ingezet ten behoeve van het 
 honden(poep)beleid;
• de woonomgeving moet goed worden onderhouden (de bestaande wijken als prioriteit); 
 daarom zal de Schoon Schip trein wederom alle wijken bezoeken
• herstructurering van bestaande wijken;
• sociale netwerken moeten worden gestimuleerd door een bruisend verenigingsleven;
• financiële ondersteuning van wijk- en bewonersgroepen;
• de gemeente moet maatwerk in dienstverlening leveren, bureaucratie moet worden 
 uitgebannen;
• de politie moet dichter bij de inwoner staan;
• met gevoelens van onveiligheid dient door de bevoegde instanties en de overheid serieus 
 te worden omgegaan. Hiervoor moet onder andere de aanpak van wijkveiligheidsplannen 
 weer intensief worden opgepakt; Tevens een keiharde aanpak van die elementen in de 
 samenleving die lak hebben aan alle regels van normen en fatsoen.
• zorg moet worden geboden aan de zwakkeren in de samenleving (armoedebeleid , 
 schuldhulpverlening, een adequate voorziening voor gehandicapten en een op een goed 
 niveau aanwezig zijn van voorzieningen);
• Spijkenisse moet in de wijken voldoende levensloopbestendige woningen realiseren. 
 Hierdoor wordt het mogelijk dat de oudere inwoner in een geschikte woning in de ‘eigen 
 wijk’ woonachtig blijft;
• de aanwezigheid van een verpleegvoorziening (ook voor mensen met somatische/
 lichamelijke problemen).

Kortom,	volgens	O.N.S.	moet	Spijkenisse	het	goede	van	de	grote	stad	en	het	goede	van	het	kleine	
dorp	weten	te	combineren.	Dat	gaat	niet	vanzelf.	Het	blijft	mensenwerk.	De	handen	moeten	uit	de	
mouwen.	O.N.S.	wil	( jonge)	mensen	in	de	raad	die	midden	in	de	samenleving	staan	en	de	energie	
hebben	om	de	potentie	van	Spijkenisse	er	uit	te	halen.

Met	daarbij	als	motto:	
HET IS NIET MIJN STAD, HET IS NIET UW STAD: HET IS ONZE STAD. SAMEN WERKEN AAN EEN NOG 
BETER SPIJKENISSE.
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1.  HET FINANCIEEL BELEID
Zo’n zestien jaar geleden stond Spijkenisse er financieel gezien niet rooskleurig voor. In 1994 
stond Spijkenisse onder financiële curatele van het Rijk (de zogenaamde artikel 12-status) en was 
de belastingdruk inmiddels fors opgelopen. Eén van de uitgangspunten van O.N.S. was en is nog 
steeds financiële degelijkheid. Met andere woorden, de inwoner mag nooit meer het slachtoffer 
worden van slecht financieel beleid van de gemeente.
Het sinds 1994 gevoerde financiële beleid heeft haar vruchten afgeworpen. O.N.S. heeft, in 
samenwerking met haar coalitiepartners, ervoor kunnen zorgen dat Spijkenisse financieel weer op 
eigen benen staat. In 1996 heeft Spijkenisse de artikel 12-status van zich afgeworpen. Dit beleid is 
sinds 1998 verder vervolmaakt:

•  een sluitende meerjarenbegroting:

• een toekomstige inkomstenbron door bestaande leningen slim te herfinancieren tegen 
 lagere rente. Hier profiteert de gemeente nog steeds van en dit zorgt er voor dat Spijkenisse, 
 in vergelijking tot andere gemeenten, geen grote bezuinigingen in de voorzieningen voor 
 de bewoners door heeft hoeven voeren in de afgelopen jaren;

• een afdoende algemene reserve waardoor mogelijke toekomstige financiële tegenvallers 
 kunnen worden opgevangen zonder dat de inwoner hiervoor de rekening betaalt.

De inwoners van Spijkenisse hebben ook van dit gevoerde beleid kunnen meeprofiteren. Reële 
belastingverhogingen zijn er in de afgelopen zestien jaar NIET geweest. Sterker nog, enkele keren 
is de Wet Onroerende Zaak Belasting (WOZ) reëel verlaagd. Tevens is het gebruikersdeel van de 
OZB in 2006 weggevallen, waardoor de belastingdruk voor bijna alle huishoudens in Spijkenisse 
fors is afgenomen. De Consumentenbond heeft deze positieve ontwikkeling ook onderschreven. 
Uit haar onderzoeken is gebleken dat het gemeentelijk belastingklimaat van Spijkenisse is 
gewijzigd van “ongunstig” in 1994 naar “gemiddeld” in 1998 tot laag in de middenmoot in 2004. 
Een positie die ook in 2010 wordt ingenomen. 

De verbetering van de financiële situatie van Spijkenisse is niet vanzelf tot stand gekomen. 
Zij zal in de toekomst geen stand houden als daarvoor geen duidelijke en degelijke financiële 
uitgangspunten worden gehanteerd. Uitgangspunten die, zoals uit het verleden blijkt, bij O.N.S. 
in vertrouwde handen zijn. Want in de afgelopen zestien jaar is O.N.S. via haar wethouders voor 11 
jaar verantwoordelijk geweest voor de financiën (waarvan Gert Jan ’t Hart de laatste acht jaar voor 
z’n rekening heeft genomen).
Het Rijk heeft voor de komende jaren forse bezuinigingen aangekondigd. Deze zullen ook de 
gemeente Spijkenisse fors treffen. Het maken van keuzes tussen de verschillende prioriteiten 
zal dan ook steeds belangrijker worden. O.N.S. hanteert hierbij het harde uitgangspunt dat de 
belastingen niet als melkkoe gebruikt zullen worden. De inzet zal met name gericht zijn op 
uitvoering in plaats van beleid, efficiëntere bedrijfsvoering en kiezen voor onderdelen van beleid 
in plaats van de kaasschaaf hanteren. En wel op dusdanige wijze dat het voorzieningenpeil in 
Spijkenisse in belangrijke mate in stand kan worden gehouden. Hierbij de duidelijke O.N.S. lijn dat 
de aandacht voor de bestaande wijken (beheer en herstructurering), handhaven en uitbreiden van 
het voorzieningenniveau in Spijkenisse, de (wijk)veiligheid en het sport- en verenigingsleven de 
ankerpunten zijn.
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O.N.S. hanteert voor het financiële beleid de volgende speerpunten:

• Het streven is om de tarieven en belastingen, net als de afgelopen zestien jaar, reëel niet te 
 verhogen (dus maximaal met de stijging van de gemeentelijk vastgestelde index voor 
 prijzen en lonen).
• Bij vaststelling van de heffingen en de leges is kostendekkendheid het uitgangspunt. Voor
 waarde is dat de opbouw van de heffingen en leges inzichtelijk is en de werkelijke kosten 
 worden toegerekend. Dus NIET toerekenen naar een hoger tarief om daarmee de inkomsten 
 te verhogen.
• De begroting dient sluitend te zijn, waarbij de jaarlijks terugkerende uitgaven gedekt 
 dienen te worden door de jaarlijks terugkerende inkomsten.
• Jaarlijks wordt een tak van de gemeentelijke dienst gecontroleerd op doelmatigheid, 
 rechtmatigheid en effectiviteit. Dit om een kwalitatief goede dienstverlening tegen een 
 minimum aan kosten te leveren.
• Veel subsidie mogelijkheden blijven nog onbenut. Een versterkte inzet hierop via het 
 ambtelijk apparaat danwel extern moet een (veel) hogere opbrengst hieruit mogelijk 
 maken.
• De parkeertarieven mogen niet oneigenlijk worden gebruikt. Het innen van parkeergelden 
 is een middel (ter regulering van verkeersstromen en ter financiering van parkeergarages) 
 en geen algemene inkomstenbron. Als het aan O.N.S. ligt, zal ook de komende vier jaar 
 kostendekkendheid het uitgangspunt zijn. Parkeertarieven mogen NIET verworden tot een 
 melkkoe.
• O.N.S. kijkt kritisch naar de ontwikkeling van  tarieven en heffingen van andere instellingen 
 zoals bijvoorbeeld de Waterschappen;
• De Algemene Reserve van de gemeente Spijkenisse moet op een aanvaardbaar nivo blijven. 
 Om te voorkomen dat in de toekomst onverantwoordelijk wordt omgesprongen met de Al
 gemene Reserve bepleit O.N.S. dat de huidige richtlijnen met betrekking tot het omgaan 
 met deze reserve strikt worden nageleefd;
• Ter financiering van de voorstellen voor nieuw beleid in dit verkiezingsprogramma denkt 
 O.N.S. onder andere aan de volgende mogelijkheden. Het ombuigen van huidige 
 geldstromen (nieuw voor oud), efficiëntere bedrijfsvoering en heldere keuzes maken. Het 
 verleden heeft geleerd dat de gemeentelijke financiën bij O.N.S. in goede en vertrouwde 
 handen is.

In de afgelopen jaren is Spijkenisse weer een financieel gezonde gemeente geworden. Het spreekt 
voor zich dat dit zo moet blijven. Net zoals in de afgelopen zestien jaar is gerealiseerd, is het 
uitgangspunt om de tarieven en belastingen (WOZ) reëel niet te verhogen.
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2.  DE VORMGEVING VAN HET BESTUUR
O.N.S. heeft zich sinds haar oprichting sterk gemaakt voor een “daadkrachtig”, “open”, 
“onafhankelijk” en “zichtbaar” bestuur. De wijze waarop O.N.S. vorm heeft gegeven aan 
bovenstaande begrippen wordt hieronder toegelicht.

De daadkracht wordt gedemonstreerd door de vele voorzieningen en beleidsrichtingen die in de 
afgelopen zestien jaren zijn gerealiseerd. Voorbeelden zijn onder andere het op orde brengen van 
de gemeentefinanciën, het realiseren van een goed lopend stads- en wijkbeheer, een intensivering 
op het jongerenbeleid, een goed functionerend gehandicaptenbeleid, een ondersteunend, 
activerend en stimulerend beleid m.b.t. het verenigingsleven, een toename van het winkelaanbod 
(centrumplan), een toename van het uitgaansaanbod (Havenplein; in uitvoering op Stadsplein).
De verbetering van de openheid van het bestuur blijkt uit de toename van de 
inspraakmogelijkheden voor de inwoners. De invoering van een klachtenloket, inspraak bij 
ingrepen in de woonomgeving, de verlengde openstelling van verschillende publieksdiensten, 
het functioneren van drie rayonboerderijen waar de bewoners met hun vragen rondom stads- 
en wijkbeheer terechtkunnen, de  “éénloketgedachte”  en het digitale loket in het vernieuwde 
Stadhuis kunnen als voorbeelden gelden. 

De onafhankelijkheid	van het bestuur is eenvoudig aan te geven door te stellen dat O.N.S. zich 
krachtig heeft uitgesproken TEGEN de annexatiebehoefte die aanwezig is bij vele landelijke 
partijen in zowel Rotterdam als in het Parlement. Dit geldt wat O.N.S. betreft zowel voor de 
expansiedrift van Rotterdam als voor de behoefte om Spijkenisse uit te breiden met omliggende 
gemeenten. Het spreekt overigens voor zich dat Spijkenisse ook haar steentje moet bijdragen aan 
de regionale problematiek. Echter het oplossen van de eigen problemen zal altijd voorop blijven 
staan.

De zichtbaarheid van de politiek is een (terecht) steeds terugkerend kritiekpunt van de bewoner. 
O.N.S. heeft de afgelopen jaren veel initiatieven genomen om wel zichtbaar te zijn voor de 
bewoners. Zo is O.N.S jarenlang als politieke groepering in Spijkenisse  (feitelijk al gedurende 16 
jaar) regelmatig op winkelcentra en grote manifestaties geweest met de O.N.S.-bus (politieke 
boodschappenbus; inmiddels vervangen door de politieke ijscobus) en fietsen de O.N.S. raadsleden 
met de tandem door Spijkenisse heen. Verder heeft O.N.S. jaarlijks via de nieuwjaarskaart van zich 
laten horen. Daarbij heeft O.N.S. regelmatig wijkacties gehouden via het bezoeken van bewoners. 
Een actieve opstelling derhalve en NIET alleen tijdens de verkiezingsperioden. Tot slot zijn de 
raadsleden altijd aanspreekbaar voor de inwoner en brengen de O.N.S. wethouders en raadsleden 
zeer regelmatig huisbezoeken aan de bewoners van de stad.

Voor	de	vormgeving	van	het	bestuur	hanteert	O.N.S.	de	volgende	speerpunten:

• O.N.S. is van mening dat de inwoners  zeggenschap hebben over de leef- en woonomgeving 
 waarin zij woonachtig zijn. Inspraak van bewoners bij ingrepen in de directe woon- en 
 leefomgeving is thans een goede gewoonte en dient dat te blijven.
• De inspraak die bewoners hebben gekregen op het gebied van wijkveiligheid (via de 
 wijkveiligheidsbijeenkomsten en de wijkveiligheidsplannen) dient opnieuw te worden 
 opgepakt. De actieve betrokkenheid van bewoners bij de wijkveiligheid dient  gewoongoed 
 te zijn.
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• De inspraakmogelijkheden rondom ruimtelijke ordeningsprocedures zijn wettelijk verruimd. 
 O.N.S. bepleit een nog ruimere inspraakmogelijkheid voor de inwoners op bovenstaand 
 gebied in een vroegtijdig stadium. Met name bij ingrepen in de bestaande wijken is dat een 
 vereiste. De inspraak mag echter niet leiden tot onnodig uitstel van beslissingen. De
 politiek moet haar verantwoordelijkheid nakomen en besluiten durven nemen. Het is 
 onmogelijk om iedereen tevreden te stellen. Het is wel mogelijk om de inspraak goed en 
 gedegen vorm te geven. 
• Bij grootschalige ingrepen in de directe woonomgeving  is O.N.S. voorstander van een 
 bewonersbegeleidingscommissie. Hiermee is gedurende de ontwikkelingsfase de inbreng 
 van de inwoner verzekerd.
• Initiatieven die de kloof tussen inwoner en politiek kunnen verkleinen worden bevorderd. 
 De gemeente is er namelijk voor de inwoner en niet andersom. Bewoners in een vroegtijdig 
 stadium te laten meedenken over het gemeentelijk beleid is hiervan een voorbeeld. Regel
 matig dienen enquêtes onder de inwoners te worden gehouden. Daarnaast stimuleert 
 O.N.S. het gebruik van het burgerinitiatief;
• De publieksdiensten dienen zich qua openingstijden meer te richten op de “winkel”tijden 
 van de inwoners. De uitbreidende mogelijkheden voor ambtenaren om de werktijden 
 flexibel in te delen geven hiertoe met name mogelijkheden. Een extra avond-openstelling is 
 een andere mogelijkheid.
• De klantvriendelijkheid van de gemeentediensten is de laatste jaren duidelijk toegenomen. 
 Het toepassen van de “éénloketgedachte” om de inwoner effectief te woord te staan en 
 gelijk te kunnen helpen moet verder worden ontwikkeld. Te denken valt hierbij aan 
 toepassen van allerlei nieuwe digitale mogelijkheden. 
• De gemeentediensten dienen goed bereikbaar te zijn voor mensen met een lichamelijke of 
 visuele handicap.
• O.N.S. belooft u om ook de komende jaren periodiek met de politieke	ijscobus	(de	opvolger	
	 van	de	boodschappenbus)	van	O.N.S.	en	de	tandem door de stad te gaan, actieve en 
 betrokken raadsleden te leveren, wethouders (indien u als kiezer dat wederom mogelijk 
 maakt) af te vaardigen die, net als in de  afgelopen zestien jaar, keihard werken voor de stad, 
 openstaan voor vragen en meldingen van de bewoner en bezig zijn met uw belang.
• O.N.S. zal iedere twee jaar door	middel	van	een	2jaarsoverzicht	verantwoording	afleggen 
 aan de inwoners van Spijkenisse. Dit jaaroverzicht zal door de O.N.S.-raadsleden zelf huis 
 aan huis worden bezorgd.
• Het werk van de gemeentelijke ombudsman, sinds 2001 in werking in Spijkenisse, wordt 
 voortgezet. Hiermee zijn de inwoners van Spijkenisse verzekerd van een onpartijdige 
 (onafhankelijke) derde indien de inwoner klachten over de gemeente heeft.
• De komende jaren zullen vanuit de rijksoverheid in het teken staan van bezuinigingen. 
 O.N.S. bepleit dat ook het Bestuur en de Bestuursorganen van de gemeente Spijkenisse 
 hierin het goede voorbeeld geven. Minder raadsleden (van 35 naar 29), minder tussenlagen 
 in het bestuur (afschaffen Stadsregio Rotterdam of veel meer samenwerking met de 
 provincie Zuid Holland), een lagere vergoeding voor Raadsleden en een nog efficienter 
 vormgegeven stadsbestuur en ambtelijke organisatie (uitvoering boven beleid) zijn hierbij 
 de heldere lijnen. Daar waar offers gevraagd worden aan de inwoners dient het Bestuur het 
 goede en heldere voorbeeld te geven. Als eerder gemeld staat O.N.S. voor lage lasten/OZB. 
 Dit zal ook in de toekomst zo zijn.
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Raadsleden	en	wethouders	dienen	aanspreekbaar	en	toegankelijk	te	zijn
(wethouders	die	bij	de	mensen	zelf	op	huisbezoek	komen).	Dit	leidt	er	volgens	O.N.S.	toe	dat	
inspraak	op	alle	terreinen	van	het	gemeentelijke	beleid	gemeengoed	dient	te	zijn.	Niet	alleen	in	
een	vroegtijdig	stadium	in	gesprek	gaan	met	inwoners,	maar	ook	het	terugkoppelen	van	besluiten	
en	de	argumenten	daarvoor.	O.N.S.	belooft	ook	de	komende	vier	jaar	met	de	politieke	ijscobus	(de	
opvolger	van	de	boodschappenbus)	en	de	tandem	in	de	wijken	van	Spijkenisse	aanwezig	te	zijn.	
Tevens	zal	O.N.S.	iedere	twee	jaar,	d.m.v.	een	door	de	O.N.S.-raadsleden	huis	aan	huis	verspreid	
2jaaroverzicht,	verantwoording	afleggen	aan	de	inwoners.	Een	efficienter	stadsbestuur	en	
ambtelijke	organisatie	zal	in	de	komende	jaren	ook	een	duidelijk	aandachtspunt	voor	O.N.S.	zijn.
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3.  OPENBARE ORDE EN VEILIGHEID
Dit onderwerp staat de laatste jaren terecht veelvuldig in de belangstelling en wordt door O.N.S. 
met regelmaat op de politieke agenda gezet. Door falend rijksbeleid is de politiezorg al jaren op 
een te laag peil beland. Het gedeeltelijk gesloten zijn van het politiebureau in Spijkenisse in de 
avonduren, het moeten maken van een afspraak om aangifte te mogen doen, de gigantische 
onderbezetting (tekort aan agenten), het op vele punten onbegrijpelijke gedoogbeleid. Zaken 
waar de bewoner en ook de lokale politiek niet vrolijk van wordt. Zeker niet als men bedenkt dat 
die zelfde lokale politiek nauwelijks tot geen zeggenschap heeft over de politieorganisatie en de 
uitoefening van de dienstverlening.
De mogelijkheid om op lokaal niveau de veiligheid te bevorderen en de onveiligheidsgevoelens 
te voorkomen, of op zijn minst te verminderen, zijn door O.N.S. zo veel mogelijk aangegrepen. 
Hiermee is aangetoond dat er wel degelijk mogelijkheden zijn op dit gebied. Enkele van 
deze initiatieven betreffen de volgende onderwerpen. De suggestie van O.N.S. om via 
veiligheidsassistenten de veiligheid te bevorderen is uitgevoerd. De samenwerking tussen 
de gemeente en politie is bevorderd door een verdere verbetering aan te brengen in de 
rayonstructuur en de daaruit gevormde wijkteams. Via allerlei projecten is getracht de 
onveiligheidsgevoelens te verminderen, zoals het aanbrengen van achterpadenverlichting, 
het wegwerken van zogenaamde “enge” plekken en het toevoegen van extra verlichting. 
De camerabeveiliging in het centrumgebied van Spijkenisse en op winkelcentrum De 
Akkers heeft haar vruchten afgeworpen. De opgestelde nota omtrent het “integraal 
veiligheidsbeleid” kent vele aangrijpingspunten om de veiligheid te bevorderen. De initiatieven 
van de woningbouwcorporaties in Spijkenisse om in te zetten op buurtwijkmeesters dan 
wel huismeesters worden ondersteund. In het kader van jeugd en veiligheid zijn diverse 
preventieprojecten uitgevoerd. Als sluitstuk kunnen de wijkveiligheidsplannen worden genoemd. 
O.N.S. pleit ervoor deze in de komende vier jaar weer prominent op de agenda te plaatsen  De 
kracht van de aanpak is gelegen in het feit dat de plannen door de bewoners van de wijk worden 
opgesteld en vastgesteld. Deze wijze van het bevorderen van de wijkveiligheid wordt als het aan 
O.N.S. ligt in de komende vier jaren weer intensief ingezet. Deze plannen zullen een vervolg krijgen 
d.m.v. een gebiedsgerichte aanpak waarbij een integrale benadering voorop staat, gericht op 
Handhaving, Veiligheid, Fysieke – en Sociale Aanpak!! De kracht van de aanpak is gelegen in het 
feit dat de plannen in samenspraak met de bewoners van de wijk worden opgesteld 
Daarnaast zijn er nu 8 wijken waarin buurtpreventie actief is. O.N.S. is voorstander om 
buurtpreventie verder uit te rollen.
 
Op het gebied van de horeca is O.N.S. een voorstander van de voortzetting van de huidige aanpak 
door middel van handhavingsarrangementen (afspraken met de horeca). Hierbij kan gedacht 
worden aan portiers, pasjessysteem en cameratoezicht. Tevens dient de mogelijkheid van een 
politiepost in het Centrum tijdens het weekend onderzocht te worden.
Natuurlijk beseft O.N.S. dat meer blauw op straat een forse bijdrage levert aan het verbeteren van 
de openbare orde en veiligheid. Daar zullen wij ons ook sterk voor blijven maken. De eerlijkheid 
gebiedt te zeggen dat hierbij (helaas) een enorme afhankelijke positie bestaat van de landelijke 
politiek. De gemeente zal zelf echter ook meer initiatieven moeten en kunnen nemen. Behoudens 
repressieve maatregelen is het minstens zo belangrijk om ook aan de voorkant (preventief) 
maatregelen te treffen. 
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Voor	de	komende	jaren	wil	O.N.S.	op	het	gebied	van	openbare	orde	en	veiligheid	de	volgende	
voorstellen	centraal	stellen:

Preventief
• Samen met de woningbouwcorporaties moet het aantal buurtwijkmeesters en 
 huismeesters binnen wooncomplexen bevorderd worden.
• Aanpak huisjesmelkers om de wijken leefbaar te houden, dit o.a. (zie ook onderdeel 
 volkshuisvesting) door toepassen van lokaalmaatwerk op het 
 woonruimteverdelingssysteem 
• De aanpak door middel van wijkveiligheidsplannen in de vorm van de Gebiedsgerichte 
 Aanpak wordt in de komende vier jaren intensief ingezet.
• Er wordt zonodig voor het uitvoeren van deze	wijkveiligheidsplannen naast de 
 Sterrenmethodiekgelden extra geld vrijgemaakt. 
• In navolging van de wijkveiligheidsplannen dienen er gedragscampagnes te worden 
 opgezet. Deze campagnes betreffen met name de onderwerpen verkeer, hondenpoep en 
 jeugd. De gedragscampagnes werden naar voren gebracht vanuit de bewoners tijdens 
 wijkveiligheidsbijeenkomsten. 
• Uitbreiding Buurtpreventie blijft een prioriteit
• De  aanpak van de wijk De Akkers staat centraal. Met name rondom het winkelcentrum zijn 
 er vele vervelende zaken aan de hand geweest. De  ingestelde intensieve samenwerking 
 tussen gemeente, politie en woningcorporaties wordt doorgezet. O.N.S. is hierbij 
 voorstander van een zogenaamde projectpost de Akkers. Hierbij wordt voor een periode van 
 vier jaar een ruimte ingericht waar zowel de politie, woningcorporaties en de gemeente 
 aanspreekpunt voor de inwoners zijn. Hierdoor wordt het mogelijk om, indien nodig, op 
 zeer korte termijn in te grijpen. 
• Cameratoezicht op de Akkers wordt door O.N.S. ondersteund om de veiligheid in dit gebied 

te handhaven.
• De thans aanwezige mogelijkheid in de A.P.V. om preventief te fouilleren (onder stringente 

voorwaarden) wordt gehandhaafd.
• De gekozen vorm van wijk- en stadsbeheer (met drie rayons) wordt gehandhaafd en waar 

mogelijk en nodig verder verbeterd. Deze vorm heeft aangetoond dat snel ingespeeld kan 
worden op suggesties van inwoners. Hieronder vallen ook allerlei suggesties om een hoger 
veiligheidsgevoel te bewerkstelligen.

• Een verdergaande samenwerking met de Horeca in het centrum van de stad moet 
leiden tot een situatie waarbij ouders met een gerust hart hun kinderen kunnen laten 
uitgaan en het voor een ieder gezellig is om uit te gaan in Spijkenisse. Hierbij denkt O.N.S. 
aan het stimuleren van portiers bij de nachthoreca, het strikt handhaven van de tien 
spelregels welke thans in de horeca in Spijkenisse gelden en het verder verruimen van de 
openingstijden. 

• Alle handel van (soft) drugs in de wijken moet hard worden aangepakt. Ook evt. handel 
rondom de legale coffeeshop dient krachtig te worden bestreden. O.N.S. is voorstander 
van een verplaatsing van de huidige coffeeshop. Afweging daarbij is de mogelijkheid om 
overlast te beperken voor de bewoners van het Centrum en de eventuele woningbouw aan 
de achterzijde van de Voorstraat (visie op de Voorstraat). Verdere uitbreiding van het aantal 
coffeeshops wordt door O.N.S. krachtig afgewezen.

• De voorstellen uit de nota “integraal veiligheidsbeleid” waarbij de gemeente intensieve 
contacten onderhoudt met andere organisaties, zoals de politie, woningcorporaties, 
bewonersverenigingen en middenstand dienen verder te worden vormgegeven.

• De mogelijkheid van een politiepost in het centrum moet worden onderzocht.
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• De komende jaren moeten alle wijken van Spijkenisse doorlopen worden op onderwerpen 
als achterpadenverlichting, het verwijderen van “enge” plekken, het toevoegen van extra 
verlichting. Dit om de veiligheidsbeleving van de bewoner te vergroten. Het spreekt voor 
zich dat bij nieuwbouwontwikkeling bovenstaande punten in de planvorming worden 
meegenomen.

• O.N.S. ondersteunt krachtig de roep voor de terugkeer van de echte wijkagent. Alleen dan is 
er rechtstreeks contact mogelijk tussen bewoners en politie. De afgelopen reorganisatie van 
de politieorganisatie om het fenomeen wijkagent nieuw leven in te blazen begint langzaam 
haar vruchten af te werpen. Verdere verbeteringen worden ondersteund.

• O.N.S. is een voorstander van camerabewaking. Natuurlijk kan en mag deze niet in de plaats 
treden van meer agenten. Echter, met de realiteit van vandaag de dag, is ieder hulpmiddel 
welkom om de veiligheid van de inwoner te vergroten. Het cameratoezicht in het centrum 
van de stad heeft haar waarde meermalen bewezen. Evenzo die op winkelcentrum De 
Akkers.

• Veiligheid werd altijd ervaren als een vanzelfsprekendheid. De laatste jaren is deze 
vanzelfsprekendheid sterk onder druk komen te staan. In de landelijke politiek en in de 
media staat veiligheid en handhaving fors in de schijnwerpers. Veiligheid dient ook in 
de lokale politiek dat ‘gewicht’ en die aandacht te krijgen. O.N.S. pleit daarom voor een 
integrale	benadering	van	veiligheid. Dit houdt in dat een wethouder door alle portefeuilles 
heen de aan veiligheid gerelateerde onderdelen aanstuurt. Hierbij kan gedacht worden 
aan keurmerk veilig wonen, veiligheid woonomgeving (bijv. verlichting, ‘eng’ groen), jeugd 
en veiligheid, preventieve zorg etc. Dit alles functioneert goed volgens O.N.S. sinds de 
introductie van een wethouder	wijkveiligheid. Het spreekt voor zich dat de aansturing van 
politie en brandweer een (wettelijke) verantwoordelijkheid van de Burgemeester blijft.
O.N.S.	wil	dus	de	portefeuille	wijkveiligheid	zoals	nu	aangestuurd	door	Jan	Willem	Mijnans	
(O.N.S.)	onverkort	handhaven.

• In andere hoofdstukken (zie o.a. jongerenbeleid, cultuur, welzijn & recreatie, onderwijs, 
ouderen en zorg) worden preventieve accenten gelegd door middel van bijvoorbeeld 
jeugdcentra, verenigingsleven, opvang en hulp.
 

Repressief
• O.N.S. bepleit een afbouw van de huidige gedoogcultuur. Wetten zijn wetten en regels zijn 

regels en daar dient ook op gehandhaafd te worden. Dit verhoogt de rechtszekerheid van de 
individuele burger.

• O.N.S. steunt krachtig het aanstellen van nog meer Bijzondere Opsporingsambtenaren 
(BOA’s). Deze functionarissen zijn in staat om plegers van kleine overtredingen (graffiti, 
aanplakken, vervuiling van de woonomgeving etc.) te bekeuren (verder toepassen van de 
bestuurlijke boete). 

• O.N.S. blijft de 24-uurs openstelling van het politiebureau bepleiten. De inwoner dient te 
allen tijde aangifte in Spijkenisse te kunnen doen.

• O.N.S. is een groot voorstander van het “lik op stuk” beleid. De kosten die door de daders 
zijn veroorzaakt (bij vernielingen, graffiti etc) dienen op deze verhaald te worden. Desnoods 
treedt de gemeente in de plaats van de gedupeerde inwoners om de schade te verhalen.

• Een speciaal punt van aandacht betreft de overlast van scooters. De excessen op dit gebied 
(de scooterterreur) dienen te worden aangepakt. Periodieke controles op snelheid en op de 
aangebrachte voorzieningen voorkomen de overlast.
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• O.N.S. bepleit een terugkeer naar de oude gezagsverhouding in “politieland”. Met andere 
woorden de lokale politie dient weer rechtstreeks onder het gezag van de Burgemeester 
(en daarmee de lokale politiek) te vallen. Hiermee kan de vertrouwensbreuk tussen inwoner 
en lokale politiek op het gebied van de politiezorg hersteld worden. O.N.S. beseft dat de 
besluitvorming hieromtrent bij de landelijke politiek ligt. O.N.S. denkt echter dat de politici 
aldaar nu langzamerhand ook wel door hebben dat de huidige structuur faalt. Ook de 
nieuwe structuur waarbij de politie wordt aangestuurd vanuit Den Haag wordt door O.N.S. 
krachtig afgewezen.

• O.N.S. blijft zich inzetten voor meer “blauw” op straat. Dit gebeurt door het via allerlei 
beleidslijnen kenbaar maken van deze behoefte. “Den Haag” dient haar langdurige beloften 
op dit gebied maar eens waar te maken.

• Overlast van drugspanden en hennep kwekerijen in de wijken en de straathandel in het 
Centrumgebied dient stevig te worden aangepakt. Hierbij moet de samenwerking tussen 
politie, woningbouwcorporaties en gemeente worden voortgezet. O.N.S. bepleit hierbij de 
mogelijkheid voor het koppelen van bestanden tussen deze organisaties om overlastgevers 
aan te pakken.

• Door de ligging van Spijkenisse dient er grote aandacht te zijn voor rampenbestrijding. 
Het rampenplan dient bij de tijd te worden gehouden en aan de bevolking moet periodiek 
voorlichting worden gegeven hoe te handelen bij een calamiteit.

Door	een	falend	rijksbeleid	is	de	politiezorg	en	het	veiligheidsbeleid	op	een	te	laag	peil	beland.	
Hierdoor	wordt	het	belangrijker	om	als	lokale	overheid	actief	bezig	te	zijn	met	het	vormgeven	van	
een	veiligheidsbeleid.	
O.N.S.	bepleit	daarin	zowel	preventieve	als	repressieve	maatregelen.	Voorbeelden	van	preventieve	
maatregelen	zijn	een	totaalaanpak	van	zgn.	enge	plekken,	stimuleren	van	buurt/wijkmeesters	en	
de	inzet	van	de	Gebiedsgerichte	Aanpak	voortkomend	uit	de	wijkveiligheidsplannen.	Bij	repressieve	
maatregelen	denkt	O.N.S.	aan	uitbreiding	van	het	aantal	Bijzondere	Opsporings	Ambtenaren	
(bestuurlijke	boete),	een	actief	‘lik	op	stuk’	beleid	en	een	afbouw	van	de	huidige	gedoogcultuur.
O.N.S.	pleit	voor	het	voortzetten	van	een	wethouder	Wijkveiligheid.	Hierdoor	blijft	het	mogelijk	dat	
een	politiek	verantwoordelijke	door	alle	portefeuilles	heen	de	veiligheidsaspecten	aanstuurt.
Om	de	bovenstaande	voorstellen	die	de	veiligheid	bevorderen	te	financieren,	stelt	O.N.S.	voor	in	de	
komende	jaren	extra	geld	in	de	gemeentelijke	begroting	vrij	te	maken:	oplopend	van	100.000	Euro	
in	2011	naar	350.000	Euro	in	2014.
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4.  HET BEHEER VAN DE STAD
Bij de verkiezingen van 1994 was de invoering van het wijk- en stadsbeheer een topprioriteit 
voor O.N.S. Tot aan 1994 werd er bestuurlijk over dit onderwerp veel gesproken (of liever gezegd 
“ruzie gemaakt”). Voor de inwoner was er tot dan toe weinig zichtbaar. O.N.S. heeft dit essentiële 
onderdeel van het gemeentelijk beleid uit het politieke moeras getrokken en heeft een nieuwe 
structuur van stads- en wijkbeheer tot stand gebracht. Het uitgangspunt hierbij is ‘schoon,	heel	
en	veilig’. Laat duidelijk zijn dat, net als in de afgelopen zestien jaar, HET	BEHEER	VAN	DE	STAD voor 
O.N.S. de topprioriteit is en blijft. De afgelopen jaren heeft een flinke inhaalslag plaatsgevonden. 
Hierbij valt de denken aan de vele herstraatprojecten in combinatie met groenconversies, aanpak 
verlichting, opwaarderen speelplaatsen etc., naast de inzet voor het schoonhouden van de stad. 
Door beheerplannen op te stellen en werk met werk te maken. De extra beheergelden die de 
afgelopen jaren in de bestaande wijken ingezet zijn dienen onverkort gehandhaafd te blijven.
De huidige structuur laat de gemeente snel en doeltreffend reageren op individuele klachten 
van inwoners. Ook is het nu regel geworden dat bij ingrepen in de woon- en leefomgeving de 
inwoners via inspraak bij deze plannen worden betrokken. Verder is een nauwe samenwerking tot 
stand gekomen op ‘rayonniveau’ tussen gemeente, politie, woningcorporaties, wijkwelzijnswerk, 
jongerenwerk en bewoners. De invoering van het zogenaamde ‘buurtsignaleringssysteem’ 
heeft de mogelijkheid geboden om preventief in te grijpen in de diverse wijken van Spijkenisse 
(natuurlijk altijd in nauwe samenwerking met politie, corporaties en bewoners).
De afgelopen jaren is de structuur verder verbeterd en verankerd. Intensieve inspraakprocedures 
met bewoners zijn gemeengoed en de herstructurering van de bestaande wijken is uitgevoerd 
(flatstrook Groenewoud, flatstrook Sterrenkwartier, Groenewoud Noord/Gildenwijk, de wijk 
Noord). Verder is intensief ingezet op een schonere stad door middel van het graffitibeleid, 
het beleid rondom illegaal plakken van posters en het opzetten en implementeren van een 
hondenpoepbeleid mede door grote inspraakronden. Ook de ‘Schoonschiptrein’	is hiervan een 
duidelijk voorbeeld. 
O.N.S. beseft dat, hoewel er in de afgelopen zestien jaar op het gebied van stads- en wijkbeheer 
veel is bereikt, nog veel te doen valt. Daar kunt u O.N.S. ook op aanspreken. O.N.S. heeft als 
uitgangspunt dat de gemeente haar bestaande stad moet beheren, zoals een betrokken bewoner 
zijn huis en tuin onderhoudt.
Ten slotte verdient ook dierenwelzijn de aandacht. Het nakomen van de wettelijke taken is 
een vanzelfsprekendheid. Maar bovenop die wettelijke taken staat O.N.S. extra aandacht voor 
dierenwelzijn voor (bijvoorbeeld dierencrematorium, harde aanpak dierenmishandeling en 
aandacht voor educatie via de kinderboerderij).
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Om	de	verdere	noodzakelijke	verbeteringen	aan	het	beheer	van	de	bestaande	stad	tot	stand	te	
brengen,	stelt	O.N.S.	de	volgende	speerpunten	voor:

• Bij iedere ontwikkeling in de stad staat het belang van de bestaande stad voorop. 
Met andere woorden, de toestand van de bestaande stad is bepalend voor de verdere 
ontwikkeling van Spijkenisse. Het doen van forse investeringen in het Stadscentrum kan 
pas als het onderhoud (dagelijks onderhoud als wel de herstructurering van wijken) van 
de bestaande wijken niet in het gedrang komt. Dat was en is voor O.N.S. een absolute 
basisvoorwaarde.

• O.N.S. bepleit een verruiming van het huidige beleid waarbij er vrij  besteedbare middelen 
zijn om bewonerswensen in te willigen voor ingrepen in de directe woon- en leefomgeving.

• De budgetten voor het dagelijks onderhoud moeten minimaal gehandhaafd blijven. 
• Kwaliteit van de buitenruimte verder verhogen door “verrommeling” (onnodige borden, 

straatmeubilair uniform) tegen te gaan en nog meer kleur in de stad toe te voegen en het 
bestaande maairegime te handhaven

• Inzet van de opbouw- en jongerenwerk (activeren en faciliteren van bewonersgroepen en 
jeugd ) dient  verder geïntensiveerd te worden

• Van groot belang bij veranderingen in de directe woon- en leefomgeving zijn de bewoners 
in de betreffende wijk of buurt. De bewoners dienen dan ook te allen tijde te worden 
geïnformeerd en geraadpleegd. Bewonersorganisaties kunnen hierbij een toegevoegde 
rol spelen. Waar nodig staat O.N.S. positief tegenover een verdere ophoging van de 
subsidiebedragen hiervoor.

• De plaatsing van ondergrondse vuilcontainers wordt afgerond. Grote voordelen van deze 
containers zijn het verbeteren van het straatbeeld, de mogelijkheden voor de bewoner om 
zelf te bepalen wanneer hij zijn huisvuil aanbiedt en de mogelijkheid om het ophalen van 
het huisvuil verder te stroomlijnen. Bij nieuwbouwprojecten worden deze vuilcontainers 
standaard aangebracht.

• De huidige krachtige aanpak van graffiti (zowel bij het verwijderen als het opsporen en 
verhalen van de schadebedragen bij de daders) wordt verder doorgezet. Hetzelfde geldt 
voor het illegaal plakken van posters.

• De gemeente moet preventief handelen om verpaupering van (delen van) een wijk tegen 
te gaan. De huidige herstructureringsaanpak van de bestaande wijken wordt verder 
doorgevoerd.

• De komende jaren wordt het tijd om intensief met de wijk de	Akkers aan de gang te gaan. 
Na de afgelopen jaren de herstructurering van de flatstrook Groenewoud, de flatstrook 
Sterrenkwartier en de Gildenwijk (voorheen Groenewoud Noord) te hebben uitgevoerd en 
de herstructurering van de wijk Noord haar eindfase nadert, verdienen de wijken De Akkers, 
De Hoek, Snoekenveen en Baarsveen nu absolute prioriteit. Uit buurtsignaleringen blijkt dat 
voor de komende jaren met name grote aandacht is vereist voor delen van deze wijken. Er 
zal in 2010 een totaal projectvoorstel aangaande de wijk Akkers worden gemaakt. 

• Laat duidelijk zijn dat in de afgelopen vier jaar al veel is gedaan in De Akkers. Te denken valt 
aan veel fysieke ingrepen (verlichting, enge plekken,herstraat etc.),camerabewaking en 
intensivering van toezicht.

• Voor een goede bestuurlijke aanpak van de wijk de Akkers bepleit O.N.S. een integrale 
aanpak. Dit houdt mede in	één	verantwoordelijke	wethouder	voor	het	totale	project:	
projectwethouder	de	Akkers.



23

• De bovenstaande aanpak valt onder het door O.N.S. geïntroduceerde “strategisch	
wijkbeheer”:	het	voorkomen	en	bestrijden	van	wijkverpaupering	door	tijdig	op	veranderende	
omstandigheden	in	te	springen. O.N.S. stelt hoge eisen aan het beheer van de stad. De 
komende jaren dient het kwaliteitsniveau van het beheer blijvend op het huidige hoge 
niveau gehandhaafd  te worden. Dit zal in samenspraak met de inwoners moeten gebeuren. 
Dit dient ook in de toekomst prioriteit te hebben.

• Een verdere ingroei van alle beheerplannen (inclusief speelplaatsen).

De	herstructurering	van	bestaande	wijken	dient	voltooid	te	worden	(flatstrook	Groenewoud,	
flatstrook	Sterrenkwartier,	Groenewoud	Noord/Gildenwijk	en	de	wijk	Noord).	Tevens	dienen	de	
wijken	de	Akkers,	de	Hoek,	Snoekenveen	en	Baarsveen	absolute	prioriteit	te	hebben.	Voor	een	
goede	aansturing	hiervan	bepleit	O.N.S.	een	projectwethouder	de	Akkers.	Dit	omdat	deze	wijk	
veelomvattend	is.	Bij	de	wijk	De	Hoek	is	de	aanpak	als	in	Noord	een	goede	lijn.
O.N.S.	eerste	prioriteit	is	en	blijft	het	beheer	in	de	bestaande	wijken.	Hierdoor	blijft	de	woon-	en	
leefomgeving	op	een	hoog	niveau.	Op	dit	terrein	dient	de	goede	samenwerking	met	de	corporaties	
in	Spijkenisse	te	worden	voortgezet.	De	gemeente	dient	op	dit	terrein	haar	verantwoordelijkheid	
te	blijven	nemen	en	dus	te	blijven	investeren	in	de	bestaande	wijken.O.N.S.	bepleit	daarom	voor	
het	minimaal	handhaven	van	het	budget	voor	beheer	en	geld	om	de	investeringen	in	de	bestaande	
wijken	te	kunnen	doen.
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5.  STEDELIJKE ONTWIKKELING EN VERKEER
De bestaande stad vormt het uitgangspunt van O.N.S. voor verdere stedelijke ontwikkeling. 
Nieuwe bebouwing binnen Spijkenisse moet een aantoonbare toegevoegde waarde hebben voor 
de bestaande stad. Verdere uitbreiding met woningbouw in de polders is wat O.N.S. betreft niet 
aan de orde zonder een deugdelijke extra verkeersontsluiting van Spijkenisse. Dit houdt wat O.N.S. 
betreft in: een A4 Zuid en een extra Botlektunnel. De inzet voor verdere toevoeging van woningen 
zal liggen in het centrumgebied (zie 6. centrumplan; ontwikkeling is reeds in gang gezet) en De 
Elementen. Deze ontwikkeling leidt  tot een betere, aansprekende binnenstedelijke bebouwing en 
de broodnodige toevoeging aan het voorzieningenniveau in Spijkenisse. En tot woningen die in 
een grote behoefte voorzien (onder andere appartementen voor de vergrijzende bevolking).
Dit alles vraagt om een verdere verbetering van de infrastructuur. Op het gebied van de externe 
infrastructuur heeft de gemeente Spijkenisse geen invloed. Net als u heeft O.N.S. zich stevig 
geërgerd aan de besluiteloosheid van de landelijke politieke partijen in Den Haag. Voor wat betreft 
de interne infrastructuur is de afgelopen vier jaar een gedeeltelijke verdubbeling van de Ringweg  
(Baljuwlaan) gerealiseerd. Tevens is de Ringweg (Schenkelweg) van een “groene golf” voorzien. En 
zijn er ook rotondes binnen de stad toegevoegd. Het spreekt voor zich dat O.N.S. zich hard maakt 
voor een verdere verdubbeling van de Baljuwlaan en van andere ingrepen die de infrastructuur 
bevorderen(o.a. rotondes). Topprioriteit is nu om het langzaamverkeer op een aantal knooppunten 
aan te pakken om de doorstroming en veiligheid ook op dat vlak een kwaliteitsimpuls te geven. 
Daarnaast dient er meer aandacht te zijn voor het toevoegen van extra voetpaden.
Op het gebied van de externe infrastructuur is de ingreep op de Hartelbrug en de mogelijke 
verlenging van de A4 Noord wel als positief op te merken. O.N.S. bepleit onverkort voor de aanleg 
van de A4 zuid.
De stedelijke ontwikkeling binnen de bestaande wijken bestaat grotendeels uit invullocaties 
en nieuwbouw voortkomend uit de herstructurering van diezelfde bestaande wijken. Voor 
beide invullingen geldt dat deze een enorme impact (kunnen) hebben op de woonbeleving 
van de bestaande inwoners. O.N.S. pleit dan ook voor uitgebreide inspraakprocedures bij deze 
ontwikkelingen. Zeer geslaagd voorbeeld hiervan is de herstructurering van de Gildenwijk 
(voorheen Groenewoud Noord) en de wijk Noord. Door middel van actieve communicatie en het 
serieus nemen van opmerkingen en suggesties van de bewoners zijn schitterende plannen tot 
stand gekomen welke momenteel voor het overgrote deel gerealisserd zijn. Met andere woorden: 
‘er dient meer gecommuniceerd dan geïnformeerd te worden’. O.N.S. staat wethouders voor die de 
dialoog met de bewoners aangaan.
De afgelopen 16 jaren is er op het gebied van stedelijke ontwikkeling en verkeer veel gebeurd. 
Niet alles is in een even snel tempo verlopen. Maar aan het einde van de rit zijn er veel zaken 
gerealiseerd. Hierbij kan gedacht worden aan het toevoegen van een extra rijstrook op de 
Spijkenisserbrug tijdens de spitsuren (een langgekoesterde wens), de verdubbeling van de 
Schenkelweg, het invoeren van 30-kilometer zones in de wijken om de veiligheid van de 
“niet automobilist” te vergroten, het toevoegen van rotondes om EN de veiligheid EN de 
doorstroming te bevorderen, de groene golf op de Schenkelweg, de verdubbeling van de 1-e fase 
van de Baljuwlaan, het vervolmaken van de laatste uitleglokatie van Spijkenisse (Landgoed), 
herstructureringen in de bestaande wijken (flatstrook Groenewoud, Gildenwijk (voorheen 
Groenewoud Noord) , Karperveen Rood, flatstrook Sterrenkwartier en de wijk Noord) en het 
realiseren van een schitterende woonboulevard.
In de wijken zijn er ook verbeteringen gekomen in de winkelcentra. Zo is in de wijk Sterrenkwartier 
het winkelcentrum prachtig opgeknapt. Het winkelcentrum Groenewoud is weer een prima 
functionerend geheel. En ook de uitbreiding van het winkelcentrum Maaswijk heeft plaatsgehad.  
Hiermee zijn belangrijke voorzieningen voor deze wijken gerealiseerd. De afgebrande supermarkt 
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in Waterland is binnen een jaar na de brand weer in aanbouw.
Ook niet onbenoemd kan blijven dat het verpleeghuis aan de Maaswijkweg is gerealiseerd.

Voor	de	komende	jaren	stelt	O.N.S.	de	volgende	prioriteiten:

Stedelijke	ontwikkeling
• De stedelijke ontwikkeling moet zich concentreren in het centrumgebied. Behoudens 

invullocaties en herstructurering houdt dit in dat een verder uitbreiding van Spijkenisse met 
woningbouw buiten het centrumgebied niet aan de orde is.

• Indien bebouwing in de bestaande wijken wordt toegevoegd staat de oorspronkelijke 
stedenbouwkundige structuur centraal. Dit houdt onder andere in dat zo min mogelijk 
kwalitatief groen in de wijk wordt aangetast.

• Voor nieuwe planontwikkeling voor gezichtsbepalende locaties wordt een “uitgebreide” 
procedure van besluitvorming voorgestaan. Dit betekent dat voor dergelijke locaties 
ontwerpen van meerdere architecten moeten worden ontwikkeld waaruit een keuze kan 
worden gemaakt. Hierdoor zal de kwaliteit van de toegevoegde bebouwing toenemen.

• De inspraakmogelijkheden voor de bewoners op het gebied van de Ruimtelijke Ordening 
blijft voor O.N.S. van belang. Communicatie in een vroeg stadium is hierbij een belangrijke 
randvoorwaarde.

• De ontwikkeling van de Maasboulevard tot een gebied waar recreatie mogelijk is, wordt 
door O.N.S. voorgestaan. Dit stukje Spijkenisse moet uitstraling krijgen en groeien naar 
een wandelpromenade. Meer festiviteiten op de Maasboulevard. Dit laatste idee is bij de 
zomerkaart actie van O.N.S. als een van de winnaars uit de bus gekomen.

• Als door stedelijke ontwikkeling het bestaande groen wordt aangetast, dient door de 
gemeente ingezet te worden op compensatie. Niet altijd via ‘een m2 voor een m2’, maar wel 
door het toevoegen van kwalitatief groen.

• Spijkenisse bevordert het duurzaam bouwen. Bij nieuwe bouwprojecten wordt richting 
de bouwende partijen ingezet op het toepassen van duurzame en milieuvriendelijke 
bouwmaterialen en methoden.

• De identiteit van Hekelingen moet behouden blijven. Het betreft een oude dorpskern 
en deze mag niet aangetast worden. Eventuele, kleinschalige, nieuwbouw dient in een 
passende architectuur te worden gerealiseerd.

• Vanuit de structuurvisie van de provincie, RR2020, wordt ingezet op een evenwichtig 
Spijkenisse in een groen Voorne Putten. Er wordt geen grootschalige nieuwbouw 
gerealiseerd zonder bijpassende infrastructuur. In dit geval een A4-zuid EN een tweede 
Botlektunnel. Spijkenisse zal geen OPVANG of OVERLOOP worden voor de woningbehoefte 
van de grote stad zonder dat de extra ontsluiting wordt gerealiseerd. Met andere woorden: 
er komt buiten de reeds lopende projecten GEEN WONINGBOUW zonder extra ontsluiting 
van het eiland Voorne, Putten en Rozenburg.

Verkeer	en	vervoer
• De capaciteit van de interne infrastructuur (de Ringweg) moet worden verhoogd door het 

verder verdubbelen van de ringweg (Baljuwlaan). Daar waar nodig en mogelijk dienen 
Rotondes te worden aangelegd om de doorstroming van het verkeer te bevorderen. Te 
denken valt aan de volgende knelpunten: Maaswijkweg, Hekelingseweg ter hoogte van 
het dorp Hekelingen, Heemraadlaan/Hekelingseweg.  Bij dit alles is het hebben van veilige 
oversteekplaatsen, handhaving van de snelheidslimiet en beperking van de geluidsoverlast 
een randvoorwaarde.
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• De verbetering van de externe infrastructuur is voor O.N.S. een absolute voorwaarde voor 
verdere bebouwing van Spijkenisse in oostelijke richting. Hierbij heeft O.N.S. de A4-zuid als 
einddoel voor ogen. Een tussenfase met een N4-zuid is voor O.N.S. bespreekbaar.

• De huidige plannen voor de capaciteitsvergroting van de A15 (van en naar het Europoort – 
Botlekgebied) te koppelen aan een grotere capaciteit voor de ontsluiting van Spijkenisse via 
het Hartelkruis. Tevens bepleit O.N.S. hierbij de aanleg van een 2e Botlektunnel (in plaats 
van de voorgenomen extra Botlekbrug) en een verbreding van de Hartelbrug.

• Aan de hand van de lijst ‘hot spots’ langzaam verkeer dienen er concrete maatregelen te 
worden genomen om de veiligheid te verbeteren. Ook preventieve maatregelen, zoals een 
verkeerstuin, worden hierbij meegenomen.

• Het parkeersysteem in het centrum voor bezoekers van het winkelcentrum dient 
klantvriendelijk (bijv. flexibilisering parkeertarieven en creditcard betaling)  te worden 
georganiseerd. Ook het instellen van een duidelijke parkeerroute hoort daarbij. Dit 
wordt nog noodzakelijker bij een verdere uitbreiding van het ondergronds parkeren in 
parkeergarages. Bij dit alles stelt O.N.S. dat de parkeertarieven kostendekkend moeten zijn.

• In woonwijken en nabij scholen staat de veiligheid van de “niet automobilist” voorop. 
Hierbij kan gedacht worden aan het gebruik van (nieuwe) materialen bijv. verlichtingspalen/
signalering bij oversteekplaatsen. Dit betekent absoluut GEEN vrijbrief om “autootje te 
pesten”, maar het autogebruik in deze gebieden dient zodanig te zijn dat o.a. kinderen veilig 
buiten kunnen spelen. 

• Wegens het succes van de Park en Ride voorziening aan de Heemraadlaan wordt gekeken 
naar uitbreiding van deze mogelijlkheden nabij de drie metro-stations.

• De langzaam verkeer routes voor fietsers dienen hun belangrijke rol te behouden. 
Fietspaden dienen zo veel mogelijk gescheiden te liggen en te worden geasfalteerd. Daar 
waar mogelijk en nodig worden voetpaden aangebracht langs de fietspaden.

• De gemeente bevordert de totstandkoming van een ononderbroken fietsroute’ rondje 
Putten’.

• Een bewaakte fietsenstalling wordt in het centrumgebied gerealiseerd onder de Kopspijker.
• Voor de bewoners van het Centrum blijft het buiten parkeren gratis.
• De verkeersveiligheid binnen de woongebieden zal in samenspraak met de bewoners 

verder verbeterd worden. De huidige ingrepen v.w.b. de 30 km. zones wordt voortgezet. 
Extra aandacht en maatregelen moeten op korte termijn worden gerealiseerd voor de zgn. 
wijkontsluitingswegen. Dit in verband met de te hoge snelheden van het autoverkeer en 
dienaangaande de onveilige situaties voor de voetgangers en het fietsverkeer.

• O.N.S. blijft zich sterk maken voor een zo optimaal mogelijk openbaar vervoer. Hierbij wordt 
het vervoer over water nadrukkelijk meegenomen.

• De Marrewijklaan, H. de Lintweg, Eerste Heulbrugstraat en Vredenhofstraat moeten 
opnieuw ingericht worden waarbij de voetganger centraal staat.

• O.N.S. is van mening dat de kwaliteit van het openbaar vervoer voorop dient te staan. 
Voldoende bus- en metroverbindingen binnen de stad en een centrumfunctie binnen 
Voorne-Putten met daarnaast voldoende bereikbare en toegankelijke haltes op korte 
loopafstanden binnen de wijk.

• Voor O.N.S. is ‘gratis openbaar vervoer’ slechts bespreekbaar als het gaat om de doelgroep 
65+ met een inkomen tot 120% van de bijstandsnorm. Nader onderzoek moet uitwijzen wat 
de gevolgen van implementatie zijn. Zowel financieel, organisatorisch als sociaal.
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Milieu
• In het stedelijk gebied van Spijkenisse is groen een relatief schaars goed. Het spreekt 

daarom voor zich dat het opofferen van kwalitatief groen slechts in hoge uitzondering mag 
plaatsvinden.

• Het stedelijk waterproject dient verder vorm gegeven te worden. Het succesvolle beleid 
(schonere singels en betere doorstroming) leidt tot een kwalitatieve verbetering van het 
openbare gebied..

• In het Centrum dient meer aandacht voor groen te zijn. Groen in het Centrum is meer dan 
plantenbakken.

• De dijken in Spijkenisse dienen meer toegankelijk te worden gemaakt als wandelgebied en 
voor natuurbeleving.

• De gebiedsvisie park Vogelenzang/Baljuwlaan is samen met de bewoners opgesteld en 
door de Gemeenteraad vastgesteld. Nu dient tot snelle uitvoering te worden overgegaan. 
Reeds in 2010 zal een eerste invulling concreet moeten worden. Bijvoorbeeld een 
natuurspeelplaats zoals in Park Brabant

• Bij nieuwbouwprojecten dient aandacht te worden besteed aan het begrip duurzaam 
bouwen. 

• Gescheiden inzameling en hergebruik van afvalstromen wordt gestimuleerd. Voorbeelden 
hiervan betreffen het plaatsen van ondergrondse containers voor oud papier bij (sport)
verenigingen en scholen. Extra aandacht voor het gescheiden verzamelen van plastic.

• In verband met de stormachtige ontwikkeling van elektrische auto’s wordt een onderzoek 
ingesteld naar de realisatie van elektra oplaadpunten binnen Spijkenisse (bijvoorbeeld in 
parkeergarages).

• De handhaving van de milieuwetten en regels geschiedt door professionals/
beroepskrachten.

• Het milieuhuis vervult een belangrijke rol in de educatie op het gebied van milieu. Met 
name richting scholen. 

• De milieuheffing dient kostendekkend te zijn.

Spijkenisse	groeistad	is	definitief	voorbij.	De	omslag	richting	beheerstad	is	reeds	geruime	tijd	in	gang	
gezet.	Met	andere	woorden:	geen	(grootschalige)	woningbouw	in	de	‘polders’,	maar	inzetten	op	
voorzieningen	en	beheer	van	de	bestaande	stad.
Voor	een	goede	verkeerskundige	doorstroming	op	de	ringweg	bepleit	O.N.S.	een	verdubbeling	
van	de	Baljuwlaan	tweede	fase	en	een	verdere	verbetering	van	de	doorstroming	en	veiligheid	op	
de	ringweg	door	aanleg	van	rotondes.	Voor	de	externe	ontsluiting	zet	O.N.S.	in	op	een	grotere	
capaciteit	van	het	Hartelkruis,	de	aanleg	van	de	2e	Botlektunnel	en	een	ontsluiting	aan	de	zuidkant	
van	Spijkenisse	(via	een	N4-zuid	toewerken	naar	de	A4-zuid).	Zonder	extra	ontsluiting	is	O.N.S.	
absoluut	tegen	nieuwe	plannen	voor	woningbouw	(buiten	de	reeds	lopende	plannen	zoals	voor	de	
Elementen).
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6.  HET CENTRUMPLAN
Het centrum van Spijkenisse wordt vaak de woonkamer van onze gemeente genoemd. Deze 
woonkamer moet een plek zijn waar het voor iedereen aangenaam te verblijven is. In de afgelopen 
decennia is het inwonertal van Spijkenisse fors gegroeid. Spijkenisse heeft haar groeitaak meer 
dan volbracht. Thans is Spijkenisse geen groeigemeente meer. Hierdoor is het mogelijk de 
ingezette weg om bestaande wijken te onderhouden en waar nodig te herstructureren voort te 
zetten. Daarnaast was de tijd rijp om de stad te gaan voorzien van een kloppend en bruisend hart. 
De afgelopen vier jaar is hiertoe een zeer belangrijke aanzet gegeven. Te denken hierbij valt aan 
een nieuw winkelcentrum, start bouw van een nieuwe bibliotheek, het Havenplein, Staalmeesters, 
bebouwing Marrewijklaan, revitalisering Voorstraat, start bouw Stadsplein en de start van ‘de 
Elementen’.
Uitgangspunt	ook	de	komende	collegeperiode	blijft	dat	het	op	orde	houden	en	brengen	van	de	
bestaande	wijken	voor	ONS	een	randvoorwaarde	was,	is	en	blijft.
In het rapport van het Cultureel Planbureau inzake de positie van voormalige groeikernen 
wordt een aantal constateringen gedaan. Eén van deze constateringen is de achterblijvende 
centrum- en culturele voorzieningen in de voormalige groeikernen. O.N.S. is zich als grootste partij 
terdege bewust geweest van haar verantwoordelijkheid voor wat betreft de centrumplannen. 
In tegenstelling tot in het verleden gepresenteerde plannen is voor O.N.S. het bestaande 
kerncentrum het uitgangspunt bij de centrumplannen. Vanuit de bestaande stad werken naar de 
vernieuwende stad.
De afgelopen collegeperiode zijn er diverse plannen gerealiseerd en andere volop in de steigers 
gezet. 
De centrumplannen moeten zorgen voor een voorzieningenniveau dat recht doet aan een stad van 
de omvang van Spijkenisse. De plannen moeten een bijdrage leveren aan het begrip: Centrum als 
huiskamer van de stad. 

Nogmaals	benadrukken	wij	dat	het	op	orde	houden	en	brengen	van	de	bestaande	wijken	voor	O.N.S.	
een	randvoorwaarde	is.

O.N.S.	richt	de	volgende	speerpunten	op	de	centrumplannen:	

• De Voorstraat moet weer de functie van weleer krijgen. Dit betekent voor O.N.S. een 
gezellige winkelstraat met winkels die bijvoorbeeld kleine ambachten vertegenwoordigt. 
In samenwerking met de woningbouwcorporatie MaasDelta wordt dit gebied alsmede het 
gebied rondom de achterstraat ontwikkeld. Hierdoor ontstaat er een totaalbeeld met de, in 
aanbouw zijnde, bibliotheek en de Dorpskerk.

• Na de realisatie van de bibliotheek “de Boekenberg” dient de Markt weer op het Marktplein 
voor de Dorpskerk terug te keren. De mogelijkheden om de weekmarkt te revitaliseren 
dienen onderzocht te worden.

• Met grote voortvarendheid is de realisatie aan het Havenplein en Westkade ter hand 
genomen. Hiermee is een potentieel ‘horeca hart’ voor Spijkenisse gerealiseerd. 
Om daadwerkelijk tot een ‘horeca hart’ te komen zal ingezet moeten worden op 
uitgaansgelegenheden voor alle leeftijscategorien. Hierbij ook nadrukkelijk aandacht 
voor de jongeren van 16 tot 21. Enkele voorwaarden hiervoor zijn: veiligheid, goede 
samenwerking met horecaondernemers, sturen op de juiste invulling van de panden.. 
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• De bouw van een nieuw theater dient in de komende periode te worden gerealiseerd. Thans 
wordt gewerkt aan het definitieve ontwerp (DO). Dit moet in 2010 leiden tot een definitief 
raadsbesluit en een start bouw eind 2010 begin 2011.

• Na de realisatie van het Stadsplein krijgt het opwaarderen van de achterzijde Noordeinde 
(verlengde Westkade) een hoge prioriteit.

• In de nog te ontwikkelen plannen (bijvoorbeeld Kopspijker en Achterstraat) kan rekening 
worden gehouden met speciale doelgroepen zoals met name jongeren. In samenspraak 
met woningbouwcorporaties wordt fors ingezet op de realisatie van jongerenhuisvesting/
woningen in het kerncentrum. Dit komt de vitaliteit en leefbaarheid ten goede.

• Algemeen geldt voor het centrum dat afgemaakt moet worden waar een aanvang mee is 
gemaakt.

• De boerderij in het centrum, Stationsstraat, dient in oude luister te worden hersteld. 
• De bebouwing aan de Elementen (onderdeel de Dijk) dient in dezelfde differentiatie te 

worden doorgezet. Dit houdt in zowel bereikbare, middeldure als dure woningbouw. De 
Dijk biedt een prima alternatief voor bewoners in eengezinswoningen om de stap naar een 
appartement te maken. Hierdoor komen de eengezinswoningen, in zowel koop als huur, 
weer beschikbaar voor jongeren en starters op de woningmarkt.

• In het Centrum dient meer aandacht voor groen te zijn. Groen in het Centrum is meer dan 
plantenbakken.

• Na de realisatie van het Stadsplein kan de ‘sprong’ over de Schenkelweg worden gemaakt 
naar de herontwikkeling van Haven Zuid. Hiermee ontstaat de mogelijkheid om de Haven te 
benutten voor recreatieve doeleinden.

Het	centrumplan	is	gericht	op	het	op	peil	brengen,	zowel	kwalitatief	als	kwantitatief,	van	het	
voorzieningenniveau.	O.N.S.	stelt	als	randvoorwaarde	voor	het	doen	van	investeringen	in	het	
centrum	van	de	stad,	het	op	orde	zijn	of	komen	van	het	beheer	van	de	bestaande	wijken.	De	
komende	jaren	moet	voor	wat	betreft	de	centrumaanpak	de	realisatie	van	de	plannen	voor	het	
kerncentrum	alsmede	de	Elementen	prioriteit	hebben.
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7.  VOLKSHUISVESTING/WONEN
Op dit terrein is de afgelopen jaren veel gebeurd. Het belangrijkste betreft wel de vaststelling van 
de gemeentelijke woonvisie. Een visie die in samenwerking met de woningbouwcorporaties is 
opgesteld en leidt tot uitvoerbare plannen. De visie is O.N.S. op het lijf geschreven. Het bevordert 
de goede samenwerking met de woningbouwcorporaties, leidt tot een gezonde, gelijkmatige 
structuur van de Spijkenisser bevolkingsopbouw (zowel in termen van leeftijd als inkomen), geeft 
richting aan de broodnodige ingrepen in de bestaande wijken (herstructureringen), en benoemt 
de ontbrekende woningvoorraad (woningen met een lage huur voor starters, jongeren en de 
doelgroep van beleid, huisvesting voor ouderen (doorstromend van laagbouw naar appartement 
(woningbouw Elementen) en koopwoningen in het dure segment).
Voor de komende periode staat O.N.S. een extra uitdaging te wachten. Het aantal bewoners dat 
behoefte heeft aan een gelijkvloerse woning neemt snel toe. Gesproken wordt over de benodigde 
ouderenhuisvesting. Een extra moeilijkheid is de uitdrukkelijke en begrijpelijke wens van de 
oudere inwoner om in de eigen wijk te blijven wonen. Deze behoefte moet volgens O.N.S. een 
belangrijke rol spelen bij herstructureringen van bestaande wijken. 

De	prioriteiten	op	het	gebied	van	de	volkshuisvesting	legt	O.N.S.	op	de	volgende	punten:

• Waar de woningvoorraad structureel dreigt te verpauperen moeten grootschalige 
renovatieprojecten worden opgezet. Voorbeeldprojecten betreffen de flatstrook 
Groenewoud, de Gildenwijk (voorheen Groenewoud Noord), flatstrook Sterrenkwartier en 
de wijk Noord. Deze renovatieprojecten zijn voorbeelden van wat O.N.S. onder strategisch 
wijkbeheer verstaat.

• De herstructurering Noord 2e fase dient onverkort te worden doorgezet.
• Na de wijk Noord dient de aandacht te worden gericht op (delen van) de wijken De Akkers, 

De Hoek, Snoekenveen en Baarsveen
• De samenwerking tussen en met de woningbouwcorporaties dient op het goede niveau te 

worden gehandhaafd. Hiertoe worden wederom duidelijke (meerjaren) prestatieafspraken 
gemaakt. Bij toevoeging van nieuwe woningen in de huursector dienen de huidige 
woningbouwcorporaties te worden betrokken.

• O.N.S. blijft zich sterk maken voor het opheffen van het tekort aan betaalbare huisvesting 
voor jongeren in Spijkenisse. Nieuwbouw, maar ook ingrepen in de bestaande 
woningvoorraad (bijvoorbeeld door het verbouwen van reeds bestaande woningen tot 
kleinere wooneenheden (studio’s)) moeten de mogelijkheden voor jongerenhuisvesting 
vergroten (zie ook centrumplan).

• In het volkshuisvestingsbeleid van de gemeente moeten afspraken worden gemaakt 
rondom het aanbod van de zgn. ‘bereikbare’ huurwoningen. Hierdoor blijft het ook voor 
mensen met een lager inkomen mogelijk om passende huisvesting in Spijkenisse te vinden. 

• O.N.S. streeft naar een goede opbouw van de woningvoorraad. Aandacht dient hierbij te zijn 
voor de doelgroepen vastgesteld in de Woonvisie. O.N.S. heeft er mede voor gezorgd dat op 
de Elementen er ook zo’n 180 bereikbare huurwoningen door de woningbouwcorporaties 
worden gerealiseerd. Hierdoor is het ook voor minder draagkrachtige inwoners van 
Spijkenisse mogelijk om op een mooie locatie gelijkvloers te wonen.
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• In samenwerking met de woningcorporaties moet een beleid ontwikkeld worden, die het 
mogelijk maakt dat ook mensen met een laag inkomen in staat worden gesteld een huis te 
kopen. Hierbij kan gedacht worden aan de rijksmaatregelen ter bevordering van het eigen 
woningbezit, het aanbieden van woningen via een maatschappelijk gebonden eigendom 
etc. Het Te Woon concept zoals toegepast door corporatie Woonbron (keuze aan de bewoner 
tussen kopen of huren) wordt ondersteund.

• In samenwerking met de woningcorporaties, gemeente (sociale dienst) en politie wordt het 
beleid verder verscherpt ter bestrijding en voorkoming van illegale bewoning (inwoning, 
postadressen, huisjesmelkers etc.). Hierbij wordt onder andere gepleit voor het koppelen 
van gegevensbestanden. Dit is voor O.N.S. zeer aanvaardbaar, omdat de overlastgevers 
worden aangepakt.

• Door de economische crisis is er een stagnatie in de woningbouw en doorstroming. In 
samenspraak met woningbouwcorporaties wordt onderzocht in hoeverre zij daarbij een 
rol kunnen spelen om de doorstroming te bevorderen. Te denken valt aan de opkoop van 
woningen die geruime tijd te koop staan.

• O.N.S. zal zich sterk blijven maken voor de wens van ouderen om in de “eigen” wijk 
woonachtig te kunnen blijven. Bij voorkeur door aanpassingen aan het eigen huis mogelijk 
te maken (opplussen), door serviceflats in de wijken te situeren en bij nieuwbouw 
het concept van de “levensloopbestendige” woning toe te passen. Hierbij speelt 
vanzelfsprekend de toegankelijkheid van de woonomgeving een belangrijke rol.

• Het aanbodmodel is naar de mening van O.N.S. aan bijstelling toe. Niet alleen worden de 
wachtlijsten voor huren steeds langer, ook de grote nadelen van dit model, toewijzing op 
basis van de inkomenspositie, vraagt om een nadere afweging. Door toewijzing op basis van 
inkomenspositie ontstaat eenzijdigheid in de opbouw van de wijken. Daarom pleit O.N.S. 
voor een woonruimte verdelingssysteem die sturing mede op leefbaarheid en schaarste in 
buurten of wijken mogelijk maakt. Het toepassen van lokaal maatwerk derhalve.

• O.N.S. ondersteunt de wens van de woonconsument om meer  de gelegenheid te 
hebben naar eigen inzicht te bouwen. De vrije kavels op Hekelingen is hierbij een goede 
gelegenheid.

Een	goede	relatie	tussen	de	gemeente	en	de	woningcorporaties	is	een	voorwaarde	voor	een	effectief	
en	succesvol	volkshuisvestingsbeleid.	De	komende	jaren	moet	veel	aandacht	worden	gericht	op	het	
afronden	van	de	herstructurering	van	de	wijk	Noord	en	de	aanpak	voor	de	wijken	de	Akkers,	de	
Hoek,	Snoekenveen	en	Baarsveen.
Het	volkshuisvestingsbeleid	moet	gericht	zijn	op	een	evenwichtige	opbouw	van	de	woningvoorraad,	
uitbreiding	van	het	aantal	betaalbare	jongerenwoningen,	toevoegen	van	geschikte	woningen	
voor	de	oudere	inwoner	in	de	wijk	waar	zij	wonen	en	voldoende	bereikbare	woningen	voor	minder	
draagkrachtigen.
O.N.S.	pleit	ook	voor	meer	lokaal	maatwerk	in	het	woningverdelingssysteem,	om	op	de	
evenwichtige	opbouw	van	wijken,	waar	nodig,	te	kunnen	sturen.
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8.  ONDERWIJS
Een basisvoorziening voor de inwoners van Spijkenisse is goed en bereikbaar onderwijs. De 
afgelopen jaren is hierop fors geïnvesteerd. Voldoende aanbod en de kwaliteit van de gebouwen 
is uitgangspunt geweest. Dit om de onderwijsmogelijkheden binnen de eigen wijk zo optimaal 
mogelijk aan te bieden. 
Het	VVE-beleid	(voor	en	vroegschoolse	educatie)	heeft	al	10	jaar	de	volledige	aandacht	van	ONS.	
Wij	vinden	het	een	belangrijk	middel	om	kinderen	op	jonge	leeftijd,	extra	aandacht	te	geven.	
De investeringen die daarin gedaan worden hebben hun effect aangetoond. Van belang is het 
doorzetten van deze aandacht en waar mogelijk verder uitbreiden. Het vroegtijdig signaleren en 
aanpakken van onderwijsachterstanden  wordt door deze aanpak zo effectief mogelijk in gezet. 
Hierdoor is het mogelijk om ook voor kinderen met een onderwijsachterstand gelijke kansen te 
creëren. Daarom blijft voor O.N.S. de voor- en vroegschoolse educatie een topprioriteit. 
In de laatste jaren zijn succesvolle initiatieven ontplooid om ook voor de meest kwetsbare groep 
onderwijsvoorzieningen binnen Spijkenisse te gaan realiseren. Bedoeld wordt hier de vestiging 
van een cluster 4-school  (Zeer Moeilijk Opvoedbare Kinderen). O.N.S. vindt dat deze kinderen hun 
onderwijs zo dicht mogelijk bij huis moeten hebben. O.N.S. ondersteunt krachtig deze ingeslagen 
weg. 
O.N.S. is een  voorstander van het ontwikkelen van brede school-concept. De Brede school in 
Groenewoud is in 2009 gestart. Deze onderwijsvoorziening, waarbij samengewerkt wordt met de 
kinderopvang, het peuterspeelzaalwerk, basisscholen, welzijnswerk en het MBO, is een parel in ons 
onderwijsaanbod en is wat betreft ONS, een ijkpunt voor nieuwbouwplannen naar de toekomst.

Goede onderwijshuisvesting is cruciaal om goed onderwijs te kunnen geven aan de kinderen/jong 
volwassenen. De nieuwbouw van de Maasoevers in de Maaswijk, zal ervoor zorgen dat ook voor 
deze wijk het uitgangspunt bereikbaarheid en kwaliteit  van de onderwijsgebouwen zal gelden. 
De mogelijkheid om onderwijsgebouwen multifunctioneel op te zetten heeft al tijden de voorkeur 
van O.N.S. De invulling en eventuele aanpassingen die dat met zich meebrengen, zullen samen 
met het onderwijsveld besproken moeten worden.  
Ook binnen het voortgezet onderwijs is er de afgelopen jaren veel geinvesteerd in de huisvesting. 
De nieuwbouw van de Oude Maas, die dit jaar ingebruik is genomen, is de laatste in een lange 
rij van verbeteringen. Alles bij elkaar is ervoor gezorgd dat er in Spijkenisse ook in de toekomst 
kwalitatief goed voortgezet onderwijs zal zijn. 
Op het gebied van het Middelbaar Beroepsonderwijs (MBO) heeft in de afgelopen jaren een 
uitbreidde oriëntatie plaats gevonden op de toekomst van het MBO-onderwijs op het eiland. Dit 
heeft geresulteerd in de intentie van Zankine om van de vestiging Spijkenise een volwaardige 
te maken. Uitbreiding van het aanbod en herhuisvesting zullen in de komende jaren het 
uitgangspunt zijn. Het behoeft geen betoog dat O.N.S. deze uitbreiding van harte ondersteunt. 
Al eerder hebben wij gesteld dat een goede infrastructuur van onderwijsvoorzieningen zorgt 
voor vitaliteit in de stad en als aanjager voor andere initiatieven (o.a. jongerenhuisvesting, kader 
sportverenigingen, ontwikkeling activiteiten ongeorganiseerde sport) kan dienen. 
De behoefte van ONS om Spijkenisse nadrukkelijk op de kaart zetten als onderwijsstad met 
regiofunktie, blijft ongewijzigd . O.N.S. blijft gaan voor  kwaliteit, het voorzieningenniveau, de 
toegankelijkheid en de diversiteit in het aanbod. ONS heeft al vele jaren de ambitie om een 
vestiging van Hoger BeroepsOnderwijs (HBO) in Spijkenisse te faciliteren. Wij zijn ons bewust van 
de  de complexiteit  van dit streven, maar  blijven dit als doel voor ogen houden. Rome is ten slotte 
ook niet in een dag gebouwd!
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O.N.S.	wil	de	volgende	richting	geven	aan	de	ontwikkelingen	op	onderwijsgebied:

• De toegankelijkheid van het basisonderwijs in de wijk is het uitgangspunt van beleid. 
Er dient gestreefd te worden naar voldoende leslokalen in de wijk. Het bouwen van 
multifunctionele gebouwen waarbij andere maatschappelijke instanties betrokken kunnen 
worden heeft de voorkeur.

• De aandacht binnen het “lokaal onderwijsbeleid” moet gericht blijven op het herkennen 
en het wegwerken van leerachterstanden bij kinderen. Het inhalen van leerachterstanden 
bij kinderen op een jonge leeftijd geeft deze kinderen weer gelijke kansen in latere 
fasen van hun leven. Ieder kind moet een goede start in het leven kunnen maken. Een 
integrale aanpak (ketenaanpak) waarbij  de V.V.E. (Voor – en Vroegschoolse Educatie), 
B.O.S. (Buurt,Onderwijs,Sport) impuls en projecten als Opstapje, samenwerken waar dat 
mogelijk en wenselijk is, blijft essentieel volgens ONS. Het School Maatschappelijk Werk dat 
inmiddels uitgebreid is naar alle wijken van Spijkenisse, blijft een zeer belangrijke schakel 
tussen onderwijs, ouders en het kind. Binnen de integrale aanpak is dit een onmisbare 
schakel.

• O.N.S. is voorstander van het herorganiseren van de zorgstructuur op de scholen volgens 
de uitgangspunten van het stadsregionale programma Ieder Kind Wint. Een eenduidige 
structuur in zowel het primair als in het voortgezet onderwijs is het doel. Een belangrijke 
ontwikkeling die in de komende jaren vorm moet gaan krijgen. De integrale samenwerking 
tussen school, leerplichtambtenaar, bureau Jeugdzorg, Jeugdgezondheidszorg, politie en 
(school)maatschappelijk werk blijft centraal staan. 

• In 2010 zal het E.K.D. (Elektronisch Kind Dossier) op meerdere niveaus ingesteld  worden. 
ONS vindt het belangrijk dat de stadsregionale plannen om een EKD in te voeren ook 
daadwerkelijk uitgevoerd zullen worden.

• O.N.S. vindt dat de regiofunctie van Spijkenisse op onderwijsgebied moet worden 
gehandhaafd en waar mogelijk moet worden uitgebreid. Het streven van Spijkenisse om 
een zo breed mogelijk aanbod van voorzieningen binnen de stadsgrenzen te hebben, blijft 
gehandhaafd. 

• Het leerlingenvervoer dient op een adequate wijze plaats te vinden. De voorziening dient 
vanzelfsprekend gehandhaafd te blijven. 

• Aandacht voor veiligheid rond en op scholen is en blijft voor ONS topprioriteit. De school 
dient voor leerlingen een veilige plaats te zijn. 

• De aanwezigheid van volwasseneneducatie moet worden bevorderd. Steeds meer 
inwoners willen op latere leeftijd werken aan het verbeteren van basisvaardigheden. 
Laaggeletterdheid is ook in Spijkenisse aanwezig. Als iemand de soms grote stap heeft 
genomen om daar wat aan te doen, moeten de voorzieningen goed bereikbaar zijn.

• De huidige succesvolle overlegstructuur tussen de verschillende denominaties inzake 
huisvesting, onderwijsachterstanden etc. dient gecontinueerd te worden. 

De	komende	jaren	zal	ingezet	moeten	worden	op	het	vasthouden	van	het	in	de	afgelopen	
jaren	bereikte	niveau	van	voorzieningen.	Daarnaast	moeten,	a.g.v.	nieuwe	maatschappelijke	
ontwikkelingen,	initiatieven	vanuit	de	ROC’s		positief	kritisch	benaderd	worden.	De		
samenwerkingsverbanden	tussen	het	ROC,	het	basisonderwijs,	Culturele	en	Maatschappelijke	
verenigingen	en	de	kinderopvang,	zoals	in	de	BredeSchool	Groenewoud,	moet	gestimuleerd	worden.	
De	ontwikkelingen	op	het	gebied	van	de	zorg	in	het	onderwijs	vragen	de	komende	jaren	onze	
aandacht.	Goed	werkende	Zat’s	(zorgadviesteams)	zijn	uitgangspunt	zodat	er	snelle	signalering	en	
betere	hulp	geboden	kan	worden	aan	jongeren	met	problemen.
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9.  ECONOMISCHE ZAKEN EN WERKGELEGENHEID
De laatste jaren is ook de werkgelegenheid in Spijkenisse toegenomen. Echter de economische 
crisis heeft het laatste jaar fors roet in het eten gegooid. Desondanks is de situatie in Spijkenisse 
redelijk te noemen. Ten opzichte van vergelijkbare gemeente doet Spijkenisse het op dit gebied 
redelijk.
De komende periode dient voorkomen te worden dat het aantal bijstandsgerechtigden fors gaat 
groeien. Vanzelfsprekend zal de crisis ook aan Spijkenisse niet voorbij gaan, met alle gevolgen van 
dien. Echter de inzet van de gemeente blijft streng aan de poort en een stringent activeringsbeleid. 
Werk gaat de komende periode boven inkomen. Dit wordt bereikt door fors in te zetten op 
intensieve begeleiding,strenge selectie aan de poort, reïntegratieprojecten, scholing en een 
stringent boetebeleid. Dit zijn enkele instrumenten die de lokale overheid ter dienste staan om op 
deze doelstelling een succesvol beleid te voeren. 
Er wordt uitvoering gegeven aan de visie dat burgers in staat dienen te worden gesteld om 
zelfstandig in hun levensonderhoud te kunnen voorzien. De kern is “werk boven inkomen”. De 
nadruk wordt gelegd op de eigen verantwoordelijkheid van de burger en de beleidsvrijheid van de 
burger en de beleidsvrijheid en financiele verandwoordelijkheid van gemeenten.
Door het in eigen beheer komen, Nota Werk voor Spijkenisse, kan een soort ketenzorg aan mensen 
worden geleverd en kan alles efficiënter worden uitgevoerd. De uitstroom van de WWB zal hoger 
zijn en deze aanpak geeft uiteindelijk ook nog een besparing.
De daling van het aantal mensen in de bijstand stemde O.N.S tot vreugde in 2008. Helaas zien 
we vanwege de recessie weer een stijging bij de aantallen bijstandsafhankelijken en werkelozen. 
Spijkenisse is een risico gemeente door het groot aantal laag opgeleiden. De werkeloosheid is 
in Spijkenisse meer dan landelijk toegenomen. Naast het landelijke pakket aan maatregelen 
tegen langdurige werkeloosheid en kostenbeperking heeft  Spijkenisse een aantal specifieke 
maatregelen getroffen om werkzoekenden betrokken bij de arbeidsmarkt te houden en 
uitvoerende afdelingen zoveel mogelijk hierbij te ondersteunen (actieplan recessie WWB).  Het 
doel is dat wanneer de vraag aan arbeidskrachten weer toeneemt deze mensen direct aan de slag 
kunnen gaan. Er wordt o.a. geïnvesteerd in scholing, ondersteuning van ondernemers.
(door een pakket aan maatregelen er alles aan doen om tot enerzijds een daling van de instroom 
en anderzijds tot een stijging van de uitstroom te komen). 

Er zijn echter ook groepen mensen waar de arbeidsmarkt onhaalbaar voor is. Deze mensen maken 
ook deel uit van onze samenleving maar lopen grote kans in een (sociaal) isolement te raken. Voor 
deze groepen is het van wezenlijk belang dat de inzet van het gemeentelijk beleid gericht is op 
sociale activering.
In de afgelopen jaren is verder optimalisering van het al bestaande armoedebeleid tot stand 
gekomen in samenwerking met diverse belangenorganisaties voor de doelgroep. 
Er is ingezet op optimaliseren van het gebruik van de minimaregelingen. De doelstellingen 
zijn voor dit jaar behaald met het aantal toekenningen voor armoederegelingen. Ruim binnen 
de afgesproken termijn worden de aanvragen ook afgehandeld. O.N.S had al eerder de wens 
uitgesproken om de Langdurigheidstoeslag breder toe te kunnen passen. Per 1 januari 2009 is 
dit wettelijk ook mogelijk geworden en is direct toegepast in Spijkenisse. Mensen met een baan 
mogen nu ook financieel ondersteund worden door de gemeente. Ook heeft O.N.S. de afgelopen 
periode aandacht gevraagd en regelingen getroffen voor alleenstaande studerende moeders, 
waardoor zij financieel en door kinderopvang, in staat worden gesteld hun studie af te kunnen 
afmaken.
Een belangrijk aandachtspunt voor O.N.S. blijft het activeringsbeleid. Het is nu eenmaal zo dat de 
beste vorm van armoedebestrijding is om mensen aan een betaalde baan te helpen. Het spreekt 
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voor zich dat de overheid moet zorgen voor een afdoende sociaal vangnet voor mensen die dit niet 
(kunnen) bereiken.

Op het gebied van bedrijfsterreinen loopt Spijkenisse thans aan tegen een groeiend tekort. 
Positief te noemen is de ontwikkeling van de woonboulevard op het bedrijfsterrein Schiekamp. 
De absolute prioriteit voor de komende jaren is dan ook om tot uitgeefbare bedrijfsterreinen te 
komen (Geervliet Oost).

Voor	de	komende	periode	wil	O.N.S.	zich	op	het	gebied	van	economische	zaken,	werkgelegenheid	en	
armoedebeleid	op	de	volgende	manieren	manifesteren:

Activeringsbeleid
• O.N.S. staat een streng en rechtvaardig activeringsbeleid voor. Uitgangspunt hiervan is dat 

ieder mens, op elk zijn of haar niveau, mee moet werken aan scholing en opleiding om meer 
kansen op de arbeidsmarkt te hebben.

• O.N.S. bepleit een verdergaande inspanning om nieuwe werklozen actief aan een baan 
te helpen. Naast het landelijke pakket aan maatregelen tegen langdurige werkeloosheid 
en kostenbeperking heeft  Spijkenisse een aantal specifieke maatregelen getroffen om 
werkzoekenden betrokken bij de arbeidsmarkt te houden en uitvoerende afdelingen zoveel 
mogelijk hierbij te ondersteunen (actieplan recessie WWB).  
Hierbij dient de Nota Werk voor Spijkenisse als leidraad. Hierdoor vindt een soort ketenzorg 
plaats waardoor het doel is dat de uitstroom uit de WWB zo groot mogelijk zal zijn.

• Kinderopvang moet verder worden bevorderd. Hierdoor wordt het voor met name 
alleenstaande ouders eenvoudiger om een betaalde baan te accepteren. Om dezelfde reden 
dient ook de buitenschoolse opvang verder te worden bevorderd.

Werkgelegenheidsbeleid
• De gemeente Spijkenisse moet starters beter faciliteren. Onder andere door het 

bevorderen van passende en betaalbare bedrijfsruimte. Hierbij kan gedacht worden 
aan bedrijfsverzamelgebouwen. Echter ook het herontwikkelen van de Voorstraat biedt 
mogelijkheden om starters een kans te geven.

• Spijkenisse dient extra inspanningen te verrichten om bedrijven met veel werkgelegenheid 
naar Spijkenisse te halen. Hierbij moet gedacht worden aan de inzet op extra wegen ter 
ontsluiting van Spijkenisse (A4 Zuid en extra Botlektunnel) en een actief economisch beleid. 

• Ook inzet om de wijkeconomie te stimuleren. Kleine bedrijven en winkels maken de 
wijken meer levendig en levensvatbaar. Dit kan bij de herstructurering van wijken worden 
meegenomen.

• Bij de uitgifte van bedrijfsterreinen moet het werkgelegenheidsaspect een zeer belangrijke 
rol in de afweging spelen.

• Er dient een actief acquisitiebeleid te worden ontwikkeld om bedrijven te interesseren voor 
vestiging in Spijkenisse. Het is tenslotte een locatie die via de metroverbinding op slechts 
dertig minuten van Rotterdam ligt.

• Kleinschalige bedrijven, zonder overlast, moet de mogelijkheid worden geboden om zich 
binnen woonwijken te vestigen. Tevens dient bij het bouwen van woningen gekeken te 
worden naar mogelijkheden om werken aan huis te bevorderen.
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Armoedebeleid
• Uitgangspunt bij het armoedebeleid is om mensen aan een betaalde baan te helpen. Werk 

is de beste en snelste vorm van armoedebestrijding.
• Daar waar als gevolg van de zgn. armoedeval het aanvaarden van werk bemoeilijkt wordt, 

gelden twee uitgangspunten. Werk boven inkomen en aan de preventieve kant het treffen 
van maatregelen om de armoedeval zo veel als mogelijk teniet te doen.

• Voor mensen voor wie de arbeidsmarkt onhaalbaar is dient het beleid gericht te worden op 
sociale activering. Hierdoor wordt voor deze groep het sociaal isolement voorkomen.

• De voedselbank wordt ondersteund door de Gemeente.
• Eenoudergezinnen, niet-westerse allochtonen en huishoudens met een uitkering (niet 

zijnde pensioen) worden het vaakst getroffen door armoede. Bij groepen met een 
laaginkomen is het risico op problematische schulden hoog, hetgeen de financiële situatie 
en de vooruitzichten op verbetering hiervan sterk vermindert. Daarnaast blijken schulden 
de arbeidsparticipatie negatief te beïnvloeden. Kinderen worden relatief vaak getroffen 
door armoede. Richtlijnen, mede opgesteld in de armoedenota zal O.N.S steunen:

1. Inzet op bestrijding van armoede bij kinderen, vooral ter stimulering van de ontwikkeling 
van kinderen en het volgen van onderwijs;

2. Inzet op schuldhulpverlening, schuldpreventie ter voorkoming van
maatschappelijke problemen en ter bevordering van deelname aan de
samenleving;

3. Inzet op bereiken van de doelgroep. Schaamtegevoelens of onwetendheid mogen niet 
leiden tot het ongebruikt laten van een regeling waar het volste recht op bestaat.

De	uitbreiding	van	bedrijfsterreinen	heeft	een	hoge	prioriteit.	Hierdoor	blijft	het	mogelijk	om	
uitbreiding	van	werkgelegenheid	binnen	Spijkenisse	te	realiseren.	Bedrijfsterreinen	alleen	zijn	niet	
genoeg	voor	een	succesvol	werkgelegenheidsbeleid.	Een	stimulerende	aanpak	van	de	lokale	overheid	
door	middel	van	een	activeringsbeleid	is	net	zo	belangrijk.
Voor	mensen	voor	wie	de	arbeidsmarkt	onhaalbaar	is,	dient	ingezet	te	worden	op	sociale	activering.
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10. CULTUUR, WELZIJN EN RECREATIE
Zoals iedere stad bestaat ook Spijkenisse niet alleen uit huizen en wegen en natuur. Activiteiten 
van onze inwoners op het maatschappelijk vlak zijn essentieel voor een samenleving in balans. 
Ook het bieden van mogelijkheden voor een zinvolle en ontspannen vrijetijdsbesteding, maakt 
hier onderdeel vanuit. De randvoorwaarden die de gemeente hiervoor kan scheppen zijn 
samengebracht onder “welzijn, cultuur en recreatie”.
In de afgelopen jaren zijn op het brede terrein van “welzijn, cultuur en recreatie veel investeringen 
gepleegd.

• De intensivering van de Binnenschoolse Cultuureducatie.
• De vergevorderde plannen voor de nieuwbouw van het theater.
• De start van de nieuwbouw van de bibliotheek “de Boekenberg”.
• De vernieuwde aanlegsteiger voor de fluisterboot, zodat deze nog beter bereikbaar is en 

weer volop haar ronde door de natuur van o.a. het Oostenrijk kan varen.
• De aanlag van de natuurspeeltuin in park brabant.

De	prioriteiten	van	O.N.S.	op	deze	beleidsterreinen	voor	de	komende	jaren	luiden:

Welzijn
• Wijkcentra dienen een groter bereik onder de bevolking te bewerkstelligen. Activiteiten 

van wijkgroepen moeten worden ondersteund en bevorderd. Vooral activiteiten gericht op 
ontmoeting, hebben de voorkeur. De vereenzaming van mensen is een probleem waar het 
welzijnswerk een bijdrage tot de oplossing kan bieden. 

• Het faciliteren van bewonersorganisaties  moet worden geïntensiveerd. Zij zijn tenslotte de 
bindende factor in vele buurten en wijken. 

• Het convenant tussen de gemeente en de wijkverenigingen waarin afspraken m.b.t. 
samenwerking, huisvesting, nieuw beleid etc. verwoord staan moet leidraad blijven. 
Communicatie met het platform Wijkverenigingen is daarin een belangrijk onderdeel.

 
Cultuur
• De bibliotheek is een zeer belangrijk onderdeel van het cultuurbeleid van de gemeente. De 

recentelijk aangenomen cultuurnota geeft duidelijke richtlijnen waar het gaat om inhoud, 
bereikbaarheid en doelgroepen.

• Evenementen zoals het Spijkenissefestival  en het vliegerfestival zijn belangrijke activiteiten 
voor alle inwoners van Spijkenisse en blijven belangrijk voor O.N.S. Om het culturele klimaat  
verder te vergroten zal er in de komende jaren een uitgebreider evenementenaanbod 
moeten worden gerealiseerd. Uitbreiding van buitenactiviteiten in de wijken zou daarvan 
onderdeel kunnen uitmaken. Straattheater en poppenkast op  wijkcentra, buurtfeesten, 
openluchtconcerten aan de Maasboulevard zijn mogelijkheden die onderzocht dienen te 
worden.

• De plannen voor een nieuw theater in Spijkenisse moeten uitgevoerd worden. Het nieuwe 
theater zal voor Spijkenisse een laagdrempelige voorziening zijn. Uitgangspunt is een 
theater waar voor al onze inwoners wat te beleven is. Door de uitbreiding van het aantal 
zalen en de zaalcapaciteit kan een verdere uitbouw van activiteiten plaatsvinden en dit doel 
gerealiseerd worden.
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Minderheden
• Het minderhedenbeleid in Spijkenisse is gericht op gelijkwaardigheid tussen de burgers. 

Het streven van O.N.S. is dat iedereen in Spijkenisse gelijke ontwikkelingskansen heeft en 
deze mogelijkheden ook kan gebruiken.

• Gelijkwaardigheid dient tevens aandacht te krijgen m.b.t. het onderwijs, (geestelijke) 
gezondheidszorg, opvoeding, werkgelegenheid, integratie en door middel van culturele 
uitwisseling.

• In samenwerking met de Federatie Spijkenisse Samen heeft een herijking van het 
minderhedenbeleid plaatsgevonden. Gezamenlijk uitgangspunt is het stimuleren en 
faciliteren van activiteiten gericht op integratie.Het spreekt voor O.N.S zich dat iedereen 
in staat moet zijn om de eigen cultuur te beleven. Ook voor deze activiteiten zal ruimte 
moeten blijven bestaan. 

• Discriminatie op welke grond dan ook dient te allen tijde te worden bestreden.

Recreatie
• Het vastgestelde recreatiebeleid blijft voor O.N.S leidraad. In de komende jaren zal invulling 

gegeven gaan worden aan het recreatiegebied Spijkenisse Zuid-Oost. O.N.S vindt het 
belangrijk dat de invulling ook een sportieve kant zal hebben. Gedacht wordt aan fiets, 
skate en moutainbike voorzieningen. 

• O.N.S. is een grote voorstander voor een extra grootschalige speelvoorziening in Spijkenisse. 
De speeltuin in park Braband is een groot succes en verdient navolging. Een dergelijke 
speeltuin voorziet in een duidelijke behoefte bij de vele jonge gezinnen in Spijkenisse.

• O.N.S. ondersteunt de plannen en activiteiten om van de speelvoorziening aan de Iepenlaan, 
weer een volwaardige speeltuin te maken. De door O.N.S bepleitte toevoeging van een 
groot speelelement, iedere 2 jaar, aan deze speeltuin, blijft gehandhaafd.

• O.N.S blijft van mening dat de groenstrook aan de Maasboulevard zich uitstekend leent om 
een recreatieve invulling te krijgen. De sportvoorziening die gepland staat moet volgens 
O.N.S. er snel komen. ONS ziet sport en ontmoeting als vanzelfsprekende elementen in de 
samenleving. Door de toevoeging van bv een Jeu de Boules baan, kan ook de ontmoeting 
tussen oud en jong bevorderd worden.

• De behoefte aan een gebiedsgerichte visie rondom sportpark Oostbroek blijft volgens O.N.S 
nodig. Deze visie zou licht moeten schijnen op de huidige knelpunten die er zijn op het 
gebied van sport, recreatie en schoolsport.

• De ontwikkeling van de Maasboulevard tot een gebied waar recreatie mogelijk is, wordt 
door O.N.S. voorgestaan. Dit stukje Spijkenisse moet uitstraling krijgen en groeien naar 
een wandelpromenade. Meer festiviteiten op de Maasboulevard. Dit laatste idee is bij de 
zomerkaart actie van O.N.S. als een van de winnaars uit de bus gekomen.

De	vele	actieve	vrijwilligers	in	onze	stad	zijn	voor	O.N.S.	van	onschatbare	waarde.	Zij	zijn	de	
smeerolie	van	de	samenleving.	Ondersteunen	en	begeleiden	van	wijkgroepen,	bewonersgroepen,	
culturele	en	sportverenigingen	blijft	daarom	voor	O.N.S.	een	belangrijk	uitgangspunt.
Een	bruisend	cultureel	leven	is	een	onderdeel	van	een	leefbare	stad.	Zowel	kleinschalige	activiteiten	
als	grote	voorzieningen	dragen	daartoe	bij.	De	komende	jaren	dient	een	verdere	uitbouw	van	
culturele	activiteiten	plaats	te	vinden.	
Recreatieve	voorzieningen	moeten	aan	Spijkenisse	worden	toegevoegd.	Voorbeelden	hiervan	
zijn	uitbreiding	van	het	fietspadennetwerk,	een	extra	grootschalige	speelvoorziening	voor	de	
jeugd,	een	uitbreiding	van	de	speeltuin	aan	de	Iepenlaan	en	het	creëren	van	festiviteiten	en	een	
sportvoorziening	op	de	Maasboulevard.
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 11. SPORT EN VERENIGINGSLEVEN
In het vorige hoofdstuk is reeds gesteld dat de leefbaarheid van Spijkenisse niet alleen wordt 
bepaald door de kwaliteit van de woningen, de wegen en de plantsoenen. De leefbaarheid 
van Spijkenisse wordt vooral ook bepaald door de sociale infrastructuur. Er moet een 
sociale samenhang tussen de inwoners bestaan. In de visie van O.N.S. speelt het sport- en 
verenigingsleven een cruciale rol in de sociale cohesie van de stad. Het sport- en verenigingsleven 
is een bindend element tussen de verschillende inwoners. De afgelopen jaren zijn er door O.N.S. 
grote inspanningen gepleegd om het verenigingsleven in brede zin te ondersteunen. Zo is er veel 
geld geïnvesteerd om de vele accommodaties in Spijkenisse op peil te brengen, zijn er subsidies 
per jeugdlid in het leven geroepen, is de AED subsidie regeling tot stand gekomen, is er serieus 
overleg tussen de gemeente en de besturen van verenigingen, zijn de sportverkiezingen een 
jaarlijkse traditie geworden, zijn de sportstimuleringsactiviteiten van de gemeente beloond met 
een forse subsidie vanuit de Rijksoverheid, is sporthal Den Oert vervangen door nieuwbouw. 
O.N.S. is graag bereid om bij realisatie van nieuwe (sport)voorzieningen te kijken naar efficiency 
voordelen en dubbel gebruik. Echter, de zelfstandigheid van de individuele (sport)vereniging is 
leidend. Dit i.v.m. het feit dat vaak juist de specifieke cultuur en identiteit van een vereniging voor 
de sociale cohesie zorgt.

O.N.S.	stelt	voor	de	komende	vier	jaar	de	volgende	prioriteiten:

• Een verdere intensivering van de sportstimulering moet tot stand komen. Hierbij wordt 
met name de aandacht gericht op de jeugd. Zowel binnen als buiten het verenigingsleven 
moeten jonge mensen met sport in contact worden gebracht. Hierbij moet met name 
worden gedacht aan het verder ontwikkelen van de ‘wijksportvereniging’. 

• De sportverenigingen hebben ook een taak om ‘hun’ sport te promoten onder de jeugd. 
Door samenwerking tussen de verenigingen, het onderwijs en het sportteam van de 
gemeente kunnen tal van laagdrempelige stimuleringsprojecten worden opgezet. Hierbij 
valt te denken aan de bovengenoemde wijksportvereniging, clinics en workshops. Ook het 
aanbieden van kennismakingscursussen aan de basisscholen kan hierbij nuttig zijn.

• De sportverenigingen hebben ook als taak de normen en waarden hoog in het vaandel te 
houden. Dit vraagt om informatievoorziening richting hun leden betreffende omgang met 
elkaar, met de tegenstander, met de accommodatiefaciliteiten en hun omgeving etc. 

• De binnensportverenigingen verdienen extra financiële armslag. O.N.S. bepleit een 
verlaging met 25% van de zaalhuurtarieven van de gemeentelijke accommodaties voor deze 
verenigingen.

• Tevens dienen binnensportverenigingen door de gemeente Spijkenisse in staat te 
worden gesteld om een kantine, in gezamenlijkheid van de gebruikende verenigingen, te 
exploiteren. Hierdoor kunnen deze verenigingen extra geld genereren om hun goede werk 
te financieren.

• Ook aan het andere einde van de leeftijdsparabool dient sport een stimulans te krijgen. Ook 
voor oudere mensen is sporten gezond, maar het is ook een middel om een mogelijk sociaal 
isolement te voorkomen. Waar mogelijk moet sporten op leeftijd gestimuleerd worden door 
subsidie.  

• De financiële ruimte van verenigingen in het algemeen dient verder vergroot te worden. 
Hierbij moet gedacht worden aan het kostenniveau van de verenigingen (OZB en zaalhuur) 
en het verder plaatsen van ondergrondse containers voor oud papier bij de verenigingen. 
Hierdoor kunnen deze op eenvoudige manier de inkomsten verhogen en een bijdrage 
leveren aan een scheiding van de afvalstromen.
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• De sportterreinen dienen goed onderhouden te worden. Vaste terreinmeesters dragen bij 
aan dit goede onderhoud.

• Ook dienen de binnensportaccommodaties goed beheerd te worden en is het wenselijk om 
voldoende beheerders aan te stellen die de voorzieningen optimaal in standhouden.

• Een goede samenwerking met de M.B.O sportopleidingen in Spijkenisse kan voor een goed 
sportstimuleringsbeleid zorgen en het sportklimaat verbeteren.

• Een goede samenwerking tussen de gemeente met de onderwijsinstellingen en de 
commerciële centra kan tevens een goede bijdrage leveren aan het sportstimuleringsbeleid.

• De nieuwe accommodatie voor de Handbal en de Korfbal dient voortvarend te worden 
gerealiseerd.

• Het derde hockeyveld voor de hockeyvereniging dient de komende periode te worden 
gerealiseerd.

• De bouw van de sporthal in de Maaswijk  zal in 2010 starten.
• De besluitvorming inzake de opwaardering van de sporthal ‘Ring van Putten’ ten behoeve 

van de gefuseerde badmintonverenigingen dient in het tweede kwartaal van 2010 plaats te 
vinden.

• Als laatste voetbalvereniging beschikt de v.v. Hekelingen nog niet over een kunstgrasveld. 
Op het moment van grootscheepse renovatie of vervanging van een veld of meerdere 
velden dient er een kunstgrasveld te worden aangelegd. Hierdoor wordt de bruikbaarheid 
van de accommodatie vergroot. Hetgeen ook het Multi-gebruik (denk aan scholen, 
kinderopvang) vergroot. Tevens wordt daarmee een besparing gerealiseerd op het 
onderhoudsbudget.

• De aanleg van de nieuwe banen bij de LTV de Dalle is een groot succes. Hierdoor is het 
aantal winterleden fors toegenomen. Onderzocht dient te worden in hoeverre de andere 
tennisverenigingen hiertoe ook in staat kunnen worden gesteld.

• Ter complementering van het binnensportaanbod dient de realisatie van een turnzaal te 
worden onderzocht. Dit kan door nieuwbouw maar ook door aanpassing van een bestaande 
zaal.

• O.N.S. is voorstander van het ook in de daluren gebruiken van de diverse gymzalen in de 
wijken door specifieke doelgroepen ( jongeren, ouderen, gehandicapten). De te hanteren 
tarieven zullen hiervoor laag moeten zijn.

• Op de sportpleinen die de afgelopen jaren zijn aangelegd dienen activiteiten voor de 
jeugd in de wijk te worden georganiseerd in goede samenwerking met het Sportteam. 
Dit mede om op die manier de jeugd te geleiden van de ongeorganiseerde sport naar de 
georganiseerde sport. De buurtsportmedewerkers van het Sportteam zullen actief in de 
wijken activiteiten moeten organiseren en gebruik moeten maken van de sportbussen 
waarin sport- en spelmaterialen vervoerd kunnen worden.

• O.N.S. hecht veel waarde aan de Sportraad. Deze dient haar onafhankelijke rol als 
belangenvertegenwoordiger van de sportverenigingen, op het gebied van sport in de brede 
zin te kunnen blijven uitoefenen

O.N.S.	blijft	een	groot	voorstander	van	een	levendig	en	gevarieerd	(sport)verenigingsleven.	Het	
spreekt	voor	zich	dat	hierbij	de	gemeente	een	grotere	rol	heeft	dan	alleen	maar	aanmoedigingen.	
Indien	het	de	gemeente	werkelijk	serieus	is	met	het	(sport)verenigingsleven	moet	actief	worden	
meegedacht	en	meegewerkt	aan	activiteiten	en	accommodaties.
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12. JONGERENBELEID
Zoals bekend is, heeft Spijkenisse  een bevolkingsopbouw die afwijkt van de meeste andere 
gemeenten. Onze gemeente bevat een grote groep jongeren (onder de 21) en aan de andere 
kant is er een sterk groeiende groep oudere inwoners (boven de 65 jaar). De keuze om twee 
aparte hoofdstukken voor respectievelijk jonge en oudere Spijkenissers is schrijven blijft dan 
ook gehandhaafd. In dit hoofdstuk wordt het jongerenbeleid behandeld, het ouderenbeleid in 
hoofdstuk 13.
Jongerenbeleid heeft altijd de aandacht van O.N.S. gehad en staat mede daardoor weer 
nadrukkelijk op de politieke agenda. De driedeling om de beleidsuitgangspunten van O.N.S. te 
beschrijven, wordt ook nu weer aangehouden. 

Jongeren	tot	12	jaar

Voor onze allerjongste inwoners is het ook zeer belangrijk dat wij onze voorzieningen op niveau 
hebben. In de afgelopen jaren is er voor deze groep jonge inwoners veel gebeurd. In de wijken 
zijn vele kinderspeelplaatsen geplaatst en er is stevig gewerkt aan een verdere verbetering 
van de verkeersveiligheid (met name rondom de scholen). Het welzijnswerk heeft zich gericht 
op pleinactiviteiten, de wijkgroepen zijn gestimuleerd om het kinderwerk op te pakken. 
Samenwerking met verschillende maatschappelijke organisaties, zoals in de bredeschool 
Groenewoud, is een ander voorbeeld. Dit alles om de eerste levensjaren zo goed mogelijk door 
te komen. Uiteraard nemen de ouders daarin de belangrijkste rol op zich. Waar mogelijk en 
nodig ondersteunen we hen daarbij. De afgelopen jaren is het aantal kinderopvangplaatsen fors 
uitgebreid. Toch blijft dit een belangrijk aandachtspunt van O.N.S. Waar nodig moet de gemeente 
hier het voortouw nemen om de krapte op te lossen.

Voor	de	komende	jaren	ligt	voor	O.N.S.	voor	deze	groep	de	nadruk	op	de	volgende	punten:

• Het aantal kinderopvangplaatsen (inclusief de plaatsen voor buitenschoolse opvang)  dient 
te worden verhoogd. Effectief monitoren blijft noodzakelijk om de laatste ontwikkelingen in 
beeld te krijgen. Ondanks de inhaalslag van de afgelopen jaren, is er momenteel toch sprake 
van een tekort aan plaatsen. Ook de relatie met werkgelegenheidsprojecten spelen hierbij 
een rol. Het is belangrijk dat onze (her)intredende moeders zich geen zorgen hoeven te 
maken over de opvang van hun kinderen.

• Het O.N.S.-beleid voor deze groep jongeren is vooral gericht op	speelplaatsen	dichtbij	het	
woonhuis. In de afgelopen jaren is een inhaalslag gemaakt. Belangrijk voor O.N.S. is het 
‘natuurlijk spelen’ in wijken. Steeds vaker lukt het ons om deze vorm van spelen (met 
natuurlijke materialen zoals boomstammen, water enz.) te integreren in de bestaande of 
nieuwe kinderspeelplaatsen in de woonwijken. De jaarlijkse controle op veiligheid dient 
gewaarborgd te blijven.

• O.N.S. blijft een groot voorstander voor een bovenlokale grootschalige speelvoorziening.
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• De verkeersveiligheid in gebieden waar kinderen buiten het woonhuis spelen is een 
belangrijk aandachtspunt. Bij de (her)inrichting van het openbare gebied dient dit 
aandachtspunt leidend te zijn. Evenzo geldt dit rondom de scholen. Initiatieven van scholen 
en ouders om bijvoorbeeld d.m.v. ‘klaar-overs’ een veilige weg naar school te creëren 
dienen ondersteund te worden. De afgelopen jaren heeft ONS de mogelijkheid van een 
volwaardige fietstuin onder de aandacht gebracht. Dit initiatief kan ervoor zorgen dat 
kinderen in een veilige omgeving de verkeersregels leren en zo in de echte praktijk, beter en 
veiliger kunnen deelnemen aan het verkeer. O.N.S. vindt dat dit initiatief nog steeds actueel 
is en moet worden onderzocht op de haalbaarheid. 

• O.N.S. heeft de ontwikkelingen rondom het Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG) met 
interesse gevolgd. De keuze om in Spijkenisse meerdere CJG’s te vestigen lijkt ons een zeer 
verstandige keus. Laagdrempeligheid staat voorop en dat betekent dat in elk rayon een CJG 
moet komen.

Jongeren	tussen	de	12	en	18	jaar

In de afgelopen jaren is de inzet voor deze groep jongeren gericht geweest op een drietal pijlers, te 
weten: 
Voorzieningen in de buitenruimte voor een zinvolle vrije tijdsbesteding. 
Beleid en uitvoering gericht op het bieden van kansen, hulp en zorg voor jongeren die dit nodig 
hebben.
Jongeren serieus nemen, eigen verantwoordelijkheid van de jeugd bevorderen en betrekken bij 
beleidsvorming.
Dit beleid heeft o.a. geleid tot de realisatie van vele verharde sportveldjes en 
jongerenontmoetingsplaatsen, een volledig zorg en hulpaanbod en een zeer goed functionerend 
jongerenpanel. De ontwikkeling van de jongerenwebsite en het samen invulling geven aan het 
recentelijk geopende jongerencentrum Maaswijk, vindt O.N.S. voorbeelden van samenwerking 
met de jeugd die in de toekomst vaker moet worden gevolgd.
Het beleidsuitgangspunt dat voor deze groep jongeren blijft actueel. Met het overgrote deel van 
onze jongeren gaat het goed. Ook voor de jongeren die extra zorg nodig hebben, heeft O.N.S. 
aandacht.  De nadruk moet wat ons betreft vooral liggen op het voorkomen en vroegtijdig 
onderkennen van problemen. Preventieve interventies hebben de voorkeur; uitgangspunt is 
gerichte begeleiding om weer op het juiste pad te komen. Voor de  jongeren die, ondanks alle inzet 
, toch doorgaan met overlastgevend gedrag en het plegen van vernielingen, blijft er maar één 
remedie over: een harde aanpak via de politie.

Voor	de	komende	periode	stelt	O.N.S.	de	volgende	prioriteiten	voor	deze	groep	jongeren:

• In navolging van het sportplein in Noord (Frans Halsstraat), Maaswijk (naast het 
winkelcentrum) De Akkers (aan de Westdijk) en Schenkel (aan de Maasboulevard) vindt ONS 
dat er in de wijk Sterrenkwatier ook  een dergelijke voorziening moet worden gerealiseerd. 

• Jongerencentra en de jongerenhonken dienen een bruisende, levendige invulling te krijgen. 
Al onze jongeren moeten daar terecht kunnen, ongeacht achtergrond, leeftijd of sexe. De 
activiteitenplanning door de jongerenwerkers, dient hierop gericht te zijn. 

• Het openstellen van sportzalen in de daluren is al jarenlang een wens van ONS. Deze 
mogelijkheid biedt ons inziens een groot aantal jongeren de mogelijkheid om met 
leeftijdgenoten te sporten, zonder dat zij gelijk vast zitten aan een lidmaatschap van een 
vereniging. 
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• Jongeren dienen als een serieuze gesprekspartner te worden gezien. Bij het ontwikkelen 
van beleid en voorzieningen dient deze groep actief betrokken te worden. Zij zijn tenslotte 
de gebruikers van de voorzieningen. Het jeugdpannel is inmiddels uitgegroeid tot een 
volwaardige gesprekspartner in het maatschappelijk middenveld. O.N.S. blijft dan ook het 
beleid van jeugdparticipatie en de daaruit voortvloeiende jeugddebatten en activiteiten 
ondersteunen.

• Moderne communicatie richting deze doelgroep is essentieel. De mogelijkheden van het 
verder uitbreiden van de huidige jongerenwebsite moet onderzocht worden. Uiteraard in 
nauwe samenspraak met de jongeren zelf.

 
Jongeren	boven	de	18	jaar

Voor deze groep jongeren lagen de speerpunten van O.N.S. op het terrein van de volkshuisvesting. 
Op dit terrein zijn enkele stappen in de goede richting gezet (o.a. jongerenwoningen). Zo worden 
er in het Centrum (Westkade/Noordkade) binnenkort zo’n 30-tal jongerenwoningen opgeleverd 
en zijn in de plannen voor de wijk Noord ook mogelijkheden voor deze doelgroep opgenomen. 
Naast  jongerenhuisvesting wil O.N.S in de komende 4 jaar de nadruk leggen op het creëren van 
leer-werkplekken in het bedrijfsleven en alternatieven binnen het huidige onderwijsaanbod voor 
jongeren die dreigen uit te vallen. De huidige maatschappelijke en economische ontwikkeling laat 
een beeld zien waarvan deze groep jongeren het slachtoffer kunnen worden. O.N.S. vindt dit niet 
wenselijk.

De	speerpunten	voor	de	komende	jaren	zijn:

• Voldoende geschikte huisvesting voor jongeren in Spijkenisse blijft speerpunt. De woningen 
aan het havenplein zijn een prachtige voorziening voor de jongeren en verdient navolging. 
Er is nog steeds behoefte aan deze vorm van toegankelijke woningen voor jongeren. Met 
de corporaties dienen er gesprekken plaats te gaan vinden om de mogelijkheid om een 
deel van het bezit (met name in de flatwoningen in de wijken De Akkers, Groenewoud, 
Sterrenkwartier en Noord) voor jongeren te bestemmen .

• De aandacht voor bereikbare koopwoningen voor deze doelgroep is onverminderd. O.N.S. 
vindt het belangrijk dat ook subsidieregeling vanuit de landelijke overheid, op de voet 
moeten worden gevolgd.

• Het is van het hoogste belang dat jongeren goede en passende scholing volgen en dat de 
gekozen opleiding leidt tot een diploma bij het afscheid. Alternatieve wegen om dit doel 
te bereiken verdienen een kans. Met het MBO samen moet gekeken worden naar deze 
mogelijkheden. Hierbij dient de volwasseneneducatie actief betrokken te zijn.

• De minder kansrijke jongeren op de arbeidsmarkt dienen d.m.v. werkervaringsplaatsen, 
actieve samenwerking met het plaatselijk bedrijfsleven etc. ‘rijp’ gemaakt te worden voor 
de arbeidsmarkt. Dit vraagt om meer begeleiding rondom de zorg en op maat gerichte 
begeleiding wat het succes tot maatschappelijke integratie vergroot. De recentelijk 
economische ontwikkelingen dwingen ons allen om hier met creatieve ideeën voor te 
komen. 
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Jongeren	en	jongerenbeleid	zijn	voor	O.N.S.	belangrijke	items.	Jongeren	moeten	serieus	worden	
genomen	en	betrokken	worden	bij	beleid.	Vanzelfsprekend	dient	het	jongerenpanel	een	volwaardige	
gesprekspartner	te	blijven.	Maar	bovenal	dienen	er	voorzieningen	te	worden	gerealiseerd	voor	
de	jongeren,	met	name	om	het	jongerenbeleid	succesvol	vorm	te	geven.	Hierbij	wordt	gedacht	
aan	speeltuintjes	en	grootschalige	speeltuinen	voor	de	(aller)jongsten,	trapveldjes	etc	voor	
de	iets	oudere	jeugd	en	voor	de	leeftijdsgroep	daarboven	grootschalige	gelegenheden	als	het	
Skatepark	en	jongerencentra	als	op	de	Westdijk	en	in	de	Maaswijk.	Voorzieningen	om	met	weinig	
overlast	te	kunnen	verblijven	in	de	buitenruimte.	De	komende	tijd	zet	O.N.S.	met	name	in	op	
realisatie	van	Centra	voor	Jeugd	en	Gezin,	kinderopvangplaatsen,	speelplaatsen,	sportpleinen	en	
jongerenhuisvesting.	Ook	eigentijdse	uitgaansgelegenheden	voor	de	jeugd	van	Spijkenisse	(van	
frisfeesten	tot	discotheek)	horen	bij	het	voorzieningennivo	en	zijn	voor	O.N.S.	inzet	van	beleid.
Naast	een	aparte	wethouder	wijkveiligheid	pleit	O.N.S.	voor	de	nieuwe	raadsperiode	ook	voor	een	
aparte	wethouder	Jeugd.	Om	alle	aspecten	rondom	jeugd	integraal	te	kunnen	vormgeven.
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13. OUDEREN EN ZORG
Spijkenisse zal zich de komende jaren verder moeten ontwikkelen tot een ‘zorgstad’. 
Ouderenbeleid en de realisatie van zorgvoorzieningen zullen hand in hand moeten gaan. O.N.S. 
wil dat alle inwoners aangenaam kunnen wonen en leven in de gemeente. Dit geldt voor ouderen, 
jongeren en gehandicapten.
De afgelopen jaren zijn de nodige stappen gedaan in de goede richting.

Belangrijk is de invoering geweest van de WMO per 1 januari 2007. Diverse bestaande wetten en 
regelingen zijn opgegaan in de WMO. De WMO kent diverse prestatievelden waaraan voldaan 
moet worden. Hier is veel werk voor verricht.
O.N.S. wil dicht bij de burger staan en wil graag samen met de burgers uit de doelgroep het beleid 
verbeteren. Een voorbeeld hiervoor is dat de adviezen van de Clientenraad en de WMO adviesraad 
altijd standaard worden toegevoegd aan de commissiestukken sinds 2008.
De WMO draagt ertoe bij dat alle burgers kunnen participeren in de samenleving. Spijkenisse 
heeft een beleidsplan vastgesteld: “Ïedereen doet mee”. Hiermee worden o.a. ondersteuning 
gegeven aan vrijwilligers en mantelzorgers. Recentelijk is o.a. een verzekering voor vrijwilligers 
ingesteld. 
De Vierambachten is opgeleverd. De Zomertuinen zijn gerealiseerd. Zo zal Spijkenisse ook mensen 
binnen de stadsgrenzen kunnen houden die intensieve verpleeghulp nodig hebben. Een wens blijft 
nog om mensen met somatische problemen binnen Spijkenisse te verplegen.
Vanaf 1 januari 2007 is de Wet Maatschappelijke Ondersteuning het kader voor individuele 
dienstverlening aan mensen met beperkingen. Regelingen zijn opgegaan in de WMO, waaronder 
de Wet Voorzieningen Gehandicapten. Veel werk is verricht hiervoor om de overgang te maken: 
de gemeente heeft een grote prijs gewonnen voor de zorgveiling voor huishoudelijke hulp. 
Momenteel wordt bestudeerd of dit ook mogelijk is voor hulpmiddelen. 
Na een succesvolle pilot is er een boodschappenbus en boterhamservice ingesteld. 
De afgelopen jaren is het Werk- en Zorgplein geopend. Dit is uniek in Nederland. 
De visie is dat door het onderbrengen van diverse instanties er meer samengewerkt gaat worden. 
De ambities van Spijkenisse liggen hoog.
Het armoedebeleid is verder verbeterd met behulp van de doelgroep. Er is ingezet op het 
optimaliseren van het gebruik van minimaregelingen, de Rotterdampas blijft een groot succes en 
er is een initiatief geweest om ruim 600 afgeschreven computers van de gemeente beschikbaar te 
stellen aan minima huishoudens.  
Spijkenisse is centrumgemeente voor de regio Zuid-Hollandse eilanden voor de beleidsvelden 
maatschappelijke opvang, vrouwenopvang en verslavingsbeleid. Recentelijk is een tijdelijke 
opvang voor dak- en thuislozen gerealiseerd. Deze opvang heeft het ambitieniveau dat bij 
Spijkenisse past: met begeleiding zodat men wordt geholpen uit deze levensomstandigheden te 
komen.
Duidelijk zichtbaar in de stad zijn het aantal AED’s dat toeneemt als gevolg van de voorstellen in 
het gezondheidsbeleid door het stimuleren van de aanschaf via subsidie en door te koppelingen 
met de sport. Er worden zoveel mogelijk haalbare 6 min. zones gerealiseerd. 
Toegankelijkheid: afgelopen periode is een plan van aanpak WMO adviesraad inzake Werkgroep 
inclusiebeleid door de raad vastgesteld. Inclusiebeleid is fysieke toegankelijkheid, toegankelijkheid 
van informatie en toegankelijkheid van dienstverlening. Elk jaar zal een overzicht opgesteld 
worden met de thema’s voor dat jaar waarmee de WIB aan de slag gaat. 

Zoals gesteld scoort de uitvoering van de voorzieningen voor Gehandicapten binnen de WMO 
alsmede het werk- en zorgplein een zeer ruime voldoende bij de gebruikers. Dit komt met 
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name door de toegevoegde gelden vanuit de gemeentelijke middelen aan deze broodnodige 
dienstverlening en de persoonlijke benadering die daardoor mogelijk wordt.
Afgelopen jaren is er veel aandacht besteed aan het zgn. levensloopbestendigheid. Dit uit zich 
niet alleen in het soort woningen (Atriumgebouwen, Jacob Catshof, Marckenstein etc.) maar zeker 
ook in de openbare ruimte. Hierbij dient nog een verdere kwaliteitsslag te worden gemaakt. O.N.S. 
blijft zich op dit terrein sterk maken.

O.N.S.	heeft	de	volgende	prioriteiten	gesteld	voor	de	komende	raadsperiode.

Ouderenzorg
• Het bouwen van levensloopbestendige woningen wordt gestimuleerd. Hierdoor is het 

mogelijk dat oudere mensen langer in hun eigen woning c.q. woonomgeving kunnen 
blijven wonen.

• Ter bevordering van de onafhankelijkheid is O.N.S. een warm voorstander van meer zorg 
op maat Er moet voldoende en toegankelijke zorg zijn met keuzevrijheid en van goede 
kwaliteit.

• De gemeente dient verenigingen te stimuleren om activiteiten te ontwikkelen die specifiek 
gericht zijn op de oudere inwoners van Spijkenisse. 

• Speciaal aandachtspunt bij deze doelgroep richt zich op de problematiek van de 
vereenzaming. Ouderen moeten zich gewaardeerd voelen als belangrijk onderdeel van 
onze samenleving. Blijven deelnemen van deze doelgroep aan het maatschappelijk verkeer 
gaat vereenzaming tegen. Beleid ter bevordering van deelname aan de maatschappij dient 
onderdeel te zijn van ouderenbeleid in het algemeen.

• Ook voor oudere mensen is sporten gezond, maar het is ook een middel om een mogelijk 
sociaal isolement te voorkomen. Waar mogelijk moet het sporten op leeftijd gestimuleerd 
worden door subsidie. 

• Ter bevordering van de mobiliteit van de ouderen dient de huidige structuur van het 
collectief vervoer gehandhaafd te blijven en openbaar vervoer moet toegankelijk en 
bereikbaar worden voor oudere mensen met functiebeperkingen

• Ouderen moeten zich veilig voelen in de wijk en openbare gebouwen moeten toegankelijk 
en bereikbaar zijn voor ouderen en mensen met functiebeperkingen.

• ONS is van mening dat welzijnsinstellingen een belangrijke plaats innemen in de 
ondersteuning van zelfredzaamheid van ouderen. Ze bieden een breed scala van op elkaar 
afgestemde voorzieningen 

• Er zal in het bijzonder gewaakt moeten worden voor de kwetsbare ouderen, zoals chronisch 
zieken, eenzame ouderen en ouderen met een laag inkomen

• Door de invoering van de WMO is het van belang dat mensen in eerste instantie in hun 
eigen omgeving ondersteuning zullen vinden. Beleid zal gericht zijn op het versterken 
van de sociale samenhang in buurten. ONS is voorstander van het realiseren en verder 
optimaliseren van voorzieningen waar mensen elkaar kunnen ontmoeten.

• ONS is van mening dat vrijwilligerswerk en mantelzorg zeer belangrijk is en wil deze 
mensen zoveel mogelijk ondersteunen

• De gemeente moet inwoners en clientenorganisaties nauw blijven betrekken bij de WMO.
ON 2.0.8 
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Overige	zorgfuncties
• Het armoedebeleid moet verantwoord worden uitgevoerd. Ouderen, gehandicapten en de 

echt kanslozen op de arbeidsmarkt dienen volledig te worden gesteund. Er dient echter voor 
te worden gewaakt dat de verkeerde mensen gebruik maken van de regelingen.

• ONS is van mening dat kinderen uit minima-gezinnen kwetsbaar zijn en kansen moeten 
krijgen hun talenten te ontwikkelen o.a. middels scholing.

• O.N.S. is een groot voorstander van reintegratietrajecten. De doorstroom naar regulier werk 
(vaste baan) dient daarbij het hoofddoel te zijn.

• Op het terrein van uitgeprocedeerde asielzoekers is de gemeente Spijkenisse 
vanzelfsprekend gehouden om landelijk beleid uit te voeren. Echter, O.N.S. is van mening 
dat inhumane situaties, zoals gezinnen op straat en/of zonder medische voorzieningen en 
kinderen zonder recht op onderwijs niet aanvaardbaar is. Het lokale beleid hieromtrent 
dient onverkort te worden voortgezet.

• Voor gehandicapten staat de toegankelijkheid van het openbaar gebied voorop. 
Belemmeringen voor mensen met een handicap dienen waar mogelijk en haalbaar te 
worden verwijderd. Bij nieuwbouw, grootschalige renovaties, herbestratingen etc. dient het 
uitgangspunt van toegankelijkheid een voorname rol te spelen.

• Op toekennen van huishoudelijke hulp en hulpmiddelen zal altijd naast financiële aspecten 
gekeken moeten worden naar de kwaliteit.

• Voorzieningen zoals schuldhulpverlening en opvang van dak- en thuislozen zullen zoveel 
mogelijk erop gericht zijn op uiteindelijke terugkeer in de maatschappij waarbij in eigen 
onderhoud kan worden voorzien. 

Zelfstandigheid	voor	de	oudere	inwoner	is	het	uitgangspunt	van	het	ouderenbeleid.	Daarom	zet	
O.N.S.	stevig	in	op	levensloopbestendig	woningen	en	op	ondersteuning	van	zelfredzaamheid	van	
ouderen.
Door	het	ontwikkelen	van	voorzieningen	die	de	kwaliteit	van	leven	verbeteren	zal	Spijkenisse	nog	
completer	gemaakt	kunnen	worden.
O.N.S	denkt	hierbij	o.a.	fysieke	voorzieningen	zoals	het	verbeteren	van	parkeerplekken	voor	
gehandicapten,	aangepaste	speeltoestellen	voor	rolstoelafhankelijke	kinderen	(bijvoorbeeld	bij	de	
Maasboulevard)	alsmede	een	betere	dienstverlening	en	het	creëren	van	mogelijkheden	om	iedereen	
mee	te	laten	doen	in	de	maatschappij.	
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BIJLAGE I – VERKORT VERKIEZINGSPROGRAMMA
0.	 De	visie
Volgens O.N.S. moet Spijkenisse het goede van de grote stad en het goede van het kleine dorp 
weten te combineren. Dat gaat niet vanzelf. Het blijft mensenwerk. De handen moeten uit de 
mouwen. O.N.S. wil ( jonge) mensen in de Raad die midden in de samenleving staan en de energie 
hebben om de potentie van Spijkenisse er uit te halen.
 
1.	 Het	financieel	beleid
In de afgelopen jaren is Spijkenisse weer een financieel gezonde gemeente geworden en gebleven. 
Het spreekt voor zich dat dit zo moet blijven. Net als in de afgelopen 16 jaar is het streven om de 
tarieven en belastingen reëel niet te verhogen, dan wel kostendekkend te houden. 

2.	 De	vormgeving	van	het	bestuur
Raadsleden en wethouders dienen aanspreekbaar en toegankelijk te zijn 
(wethouders die bij de mensen zelf op huisbezoek komen). Inspraak op alle terreinen van het 
gemeentelijke beleid dient gemeengoed te zijn. Niet alleen in een vroegtijdig stadium in gesprek 
gaan met inwoners, maar ook het terugkoppelen van besluiten en de argumenten daarvoor. O.N.S. 
belooft ook komende 4 jaar met de politieke ijscobus (de opvolger van de boodschappenbus) en de 
tandem in de wijken van Spijkenisse aanwezig te zijn. 

3.	 Openbare	orde	en	(wijk)veiligheid
Door een falend rijksbeleid is de politiezorg en het veiligheidsbeleid op een te laag peil beland. 
Hierdoor wordt het belangrijker om als lokale overheid actief bezig te zijn met het vormgeven van 
een veiligheidsbeleid. 
O.N.S. bepleit daarin zowel preventieve als repressieve maatregelen. Voorbeelden van preventieve 
maatregelen zijn een totaalaanpak van zgn. enge plekken, stimuleren van buurt/wijkmeesters en  
de inzet	van	de	Gebiedsgerichte	Aanpak voortkomend uit de wijkveiligheidsplannen. Bij repressieve 
maatregelen denkt O.N.S. aan uitbreiding van het aantal Bijzondere Opsporings Ambtenaren 
(bestuurlijke boete), een actief ‘lik op stuk’ beleid en een afbouw van de huidige gedoogcultuur.
O.N.S. pleit voor het voortzetten van een wethouder Wijkveiligheid. Hierdoor blijft het mogelijk dat 
een politiek verantwoordelijke door alle portefeuilles heen de veiligheidsaspecten aanstuurt.
Om de bovenstaande voorstellen die de veiligheid bevorderen te financieren, stelt O.N.S. voor in de 
komende jaren extra geld in de gemeentelijke begroting vrij te maken: oplopend van 100.000 Euro 
in 2011 naar 350.000 Euro in 2014.
 
4.	 Het	beheer	van	de	stad
Het beheer van de stad blijft voor O.N.S. de hoogste prioriteit hebben. De komende jaren dient 
het kwaliteitsniveau van het beheer minimaal op hetzelfde niveau te blijven en waar mogelijk 
een impuls te krijgen. De herstructurering van bestaande wijken dient voltooid te worden. Na de 
flatstrook Groenewoud, flatstrook Sterrenkwartier, de Gildenwijk en de 1-e fase wijk Noord zal de 
2-e fase wijk Noord in de komende periode gerealiseerd gaan worden. Tevens dienen de wijken 
de Akkers, de Hoek, Snoekenveen en Baarsveen absolute prioriteit te hebben. Voor een goede 
aansturing hiervan bepleit O.N.S. een projectwethouder de Akkers.
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5.	 Stedelijke	ontwikkeling	en	verkeer
Spijkenisse groeistad is definitief voorbij. De omslag richting beheerstad is reeds geruime tijd in 
gang gezet. Met andere woorden: geen (grootschalige) woningbouw in de ‘polders’, maar inzetten 
op voorzieningen en beheer van de bestaande stad.
Voor een goede verkeerskundige doorstroming op de ringweg bepleit O.N.S. een verdubbeling 
van de Baljuwlaan tweede fase en een verdere verbetering van de doorstroming en veiligheid 
op de ringweg door aanleg van rotondes. Voor de externe ontsluiting zet O.N.S. in op een grotere 
capaciteit van het Hartelkruis, de aanleg van de 2e Botlektunnel en een ontsluiting aan de 
zuidkant van Spijkenisse (via een N4-zuid toewerken naar de A4-zuid). Zonder extra ontsluiting is 
O.N.S. absoluut tegen nieuwe plannen voor woningbouw (buiten de reeds lopende plannen zoals 
voor de Elementen).

6.	 Centrumplan
Het centrumplan is gericht op het op peil brengen, zowel kwalitatief als kwantitatief, van het 
voorzieningenniveau. O.N.S. stelt als randvoorwaarde voor het doen van investeringen in het 
centrum van de stad, het op orde zijn of komen van het beheer van de bestaande wijken. De 
komende jaren moet voor wat betreft de centrumaanpak de realisatie van de plannen voor het 
kerncentrum alsmede de Elementen prioriteit hebben.

7.	 Volkshuisvesting/Wonen
Een goede relatie tussen de gemeente en de woningcorporaties is een voorwaarde voor een 
effectief en succesvol volkshuisvestingsbeleid. De komende jaren moet veel aandacht worden 
gericht op het afronden van de herstructurering van de wijk Noord en de aanpak voor de wijken de 
Akkers en de Hoek.
Het volkshuisvestingsbeleid moet gericht zijn op een evenwichtige opbouw van de 
woningvoorraad, uitbreiding van het aantal betaalbare jongerenwoningen, toevoegen van 
geschikte woningen voor de oudere inwoner in de wijk waar zij wonen en voldoende bereikbare 
woningen voor minder draagkrachtigen.
O.N.S. pleit ook voor meer lokaal maatwerk in het woningverdelingssysteem, om op de 
evenwichtige opbouw van wijken, waar nodig, te kunnen sturen.

8.	 Onderwijs
De komende jaren zal ingezet moeten worden op het vasthouden van het in de afgelopen 
jaren bereikte niveau van voorzieningen. Daarnaast moeten, a.g.v. nieuwe maatschappelijke 
ontwikkelingen, initiatieven vanuit de Regionale Opleiding Centra’s ‘(ROC) positief kritisch 
benaderd worden. De  samenwerkingsverbanden tussen het ROC, het basisonderwijs, Culturele en 
Maatschappelijke verenigingen en de kinderopvang, zoals in de BredeSchool Groenewoud, moet 
gestimuleerd worden. De ontwikkelingen op het gebied van de zorg in het onderwijs vragen de 
komende jaren onze aandacht. Goed werkende Zat’s (zorgadviesteams) zijn uitgangspunt zodat er 
snelle signalering en betere hulp geboden kan worden aan jongeren met problemen.

9.	 Economische	zaken	en	werkgelegenheid
De uitbreiding van bedrijfsterreinen heeft een hoge prioriteit. Hierdoor blijft het mogelijk om 
uitbreiding van werkgelegenheid binnen Spijkenisse te realiseren. Bedrijfsterreinen alleen zijn 
niet genoeg voor een succesvol werkgelegenheidsbeleid. Een stimulerende aanpak van de lokale 
overheid door middel van een activeringsbeleid is net zo belangrijk.
Voor mensen voor wie de arbeidsmarkt onhaalbaar is, dient ingezet te worden op sociale 
activering.
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10.	 Cultuur,	Welzijn	en	Recreatie
De vele actieve vrijwilligers in onze stad zijn voor O.N.S. van onschatbare waarde. Zij zijn de 
smeerolie van de samenleving. Ondersteunen en begeleiden van wijkgroepen, bewonersgroepen, 
culturele en sportverenigingen blijft daarom voor O.N.S. een belangrijk uitgangspunt.
Een bruisend cultureel leven is een onderdeel van een leefbare stad. Zowel kleinschalige 
activiteiten als grote voorzieningen dragen daartoe bij. De komende jaren dient een verdere 
uitbouw van culturele activiteiten plaats te vinden. 
Recreatieve voorzieningen moeten aan Spijkenisse worden toegevoegd. Voorbeelden hiervan zijn 
uitbreiding van het fietspadennetwerk, een extra grootschalige speelvoorziening voor de jeugd, 
een uitbreiding van de speeltuin aan de Iepenlaan en het creëren van een sportvoorziening op de 
Maasboulevard alsmede (eendaagse)festiviteiten.

11.	 Sport	en	verenigingsleven
O.N.S. blijft een voorstander van een levendig en gevarieerd (sport)verenigingsleven. Het spreekt 
voor zich dat hierbij de gemeente een grotere rol heeft dan alleen maar aanmoedigingen. Indien 
het de gemeente werkelijk serieus is met het (sport)verenigingsleven moet actief worden 
meegedacht en meegewerkt aan activiteiten en accommodaties.

12.	 Jongerenbeleid
Jongeren en jongerenbeleid zijn voor O.N.S. belangrijke items. Jongeren moeten serieus 
worden genomen en betrokken worden bij beleid. Vanzelfsprekend dient het jongerenpanel 
een volwaardige gesprekspartner te blijven. Maar bovenal dienen er voorzieningen te worden 
gerealiseerd voor de jongeren, met name om het jongerenbeleid succesvol vorm te geven. Hierbij 
wordt gedacht aan speeltuintjes en grootschalige speeltuinen voor de (aller)jongsten, trapveldjes 
etc voor de iets oudere jeugd en voor de leeftijdsgroep daarboven grootschalige gelegenheden 
als het Skatepark en jongerencentra als op de Westdijk en in de Maaswijk. Voorzieningen om met 
weinig overlast te kunnen verblijven in de buitenruimte. De komende tijd zet O.N.S. met name in 
op realisatie van Centra voor Jeugd en Gezin, kinderopvangplaatsen, speelplaatsen, sportpleinen 
en jongerenhuisvesting.. Ook eigentijdse uitgaansgelegenheden voor de jeugd van Spijkenisse 
(van frisfeesten tot discotheek) horen bij het voorzieningennivo en zijn voor O.N.S. inzet van beleid.
Naast een aparte wethouder wijkveiligheid pleit O.N.S. voor de nieuwe raadsperiode ook voor een 
aparte wethouder Jeugd. Om alle aspecten rondom jeugd integraal te kunnen vormgeven.

13.	 Ouderen	en	zorg	
Zelfstandigheid voor de oudere inwoner is het uitgangspunt van het ouderenbeleid. Daarom zet 
O.N.S. stevig in op levensloopbestendig woningen en op ondersteuning van zelfredzaamheid van 
ouderen
Door het ontwikkelen van voorzieningen die de kwaliteit van leven verbeteren zal Spijkenisse nog 
completer gemaakt kunnen worden.
O.N.S denkt hierbij o.a. fysieke voorzieningen zoals het verbeteren van parkeerplekken voor 
gehandicapten, aangepaste speeltoestellen voor rolstoelafhankelijke kinderen alsmede een 
betere dienstverlening en het creëren van mogelijkheden om iedereen mee te laten doen in de 
maatschappij. 
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BIJLAGE – KANDIDATENLIJST
KANDIDATENLIJST	GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN	2010
ONAFHANKELIJK	NIEUW	SPIJKENISSE

1. Gert-Jan ’t Hart; lijsttrekker en sinds 1998 actief als raadslid. Sinds 2000 wethouder voor o.a. 
Financiën, Centrumplan, Sport en Economie. Voorheen ondernemer en docent aan de HEAO.

2. Marjolijne Lewis; van 2002 tot 2009 wethouder Onderwijs en Welzijn. Momenteel directeur 
van de stichting MEE. Voorheen arbeids- en organisatiepsychologe.

3. Jan Willem Mijnans; sinds 2006 wethouder Beheer Openbare Ruimte en Volkshuisvesting. 
Voorheen sportdocent aan de Ring van Putten, actief binnen volleybalvereniging Spivo en 
voormalig voorzitter van de sportraad. 

4. Jeroen Postma; de jongste telg, 20 jaar, en het 1e “nieuwe” gezicht op de lijst van ONS. 
Studeert communicatiemanagement aan de Hogeschool te Rotterdam. Is keeper bij 
hockeyvereniging Spijkenisse. Voormalig voorzitter van het Jongerenpanel en lid van de 
WMO-adviesraad.

5. Madelon Baans; communicatieadviseur en nieuw op de lijst. Voormalig topzwemster. Volgt 
momenteel een masteropleiding sportmanagement aan het Johan Cruyff Institute for 
Sport Studies.

6. Jan-Willem Tijl; docent Economie en Management en Organisatie aan de Blaise Pascal en 
nieuw op de lijst. Lid van voetbalvereniging Simonshaven.

7. Kees Dijkman; sportdocent. Sinds 1998 lid van de gemeenteraad voor ONS waarvan 5 jaar 
als wethouder.

8. Jan van Dijk; fractievoorzitter. Directeur bedrijfsvoering van scholengemeenschap Accent 
praktijk onderwijs in Rotterdam. Sinds 2006 raadslid en belast met de commissie Algemene 
Zaken. Initiatiefnemer Jongerenlintje.

9. Nelleke Vonk Noordegraaf - Van Dijk; (kinder)fysiotherapeut. Sinds 2006 raadslid. Lid van de 
commissie Sociale Zaken en Werkgelegenheid.

10. Martijn Hamerslag; architect in Rotterdam. Lid van voetbalvereniging Hekelingen en 
speelt tennis bij LTC. Sinds 2002 raadslid voor commissie Centrumplan en Ruimtelijke 
Ontwikkeling.

11. Dave Tholen; logistiek planner. Sinds 2006 raadslid in de commissie Algemene Zaken. 
Voorheen actief bij gymnastiekvereniging Sportuna.

12. Pieter de Vos; ondernemer/eigenaar van marketingadviesbureau en nieuw op de lijst. Oud-
voorzitter en oud-speler van voetbalvereniging Spijkenisse.

13. Edwin Montenij; docent Nederlands en sinds 2000 raadslid ondermeer in de commissie 
Centrumplan.

14. Charlotte Pol; onderwijzeres in Rotterdam Delfshaven en nieuw op de lijst. Actief bij het 
Centrum voor de Kunsten.

15. Arno Oomen; logistiek coördinator bij een uitvaartbegeleiding en sinds 2006 raadlid. 
Actief voor de vereniging Zonnebloem, gids op de Fluisterboot en organisator van 
het Shantykorenfestival in Spijkenisse. Voorzitter van de commissie Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid.

16. Peter Camping; regiocoördinator voor de Nederlandse Stichting voor het Gehandicapte Kind 
en nieuw op de lijst. Ambtenaar Burgerlijke Stand in Spijkenisse.

17. Ruud van den Bos; werkzaam bij woningcorporatie Maasdelta. Lid van de commissie Beheer 
Openbare Ruimte en organisator van leefbaarheidinitiatieven vanuit de bevolking.

18. Dick Tijmstra; gepensioneerd. Sinds 2006 raadslid. Jarenlang rayonmanager Stadsbeheer in 
de rayon’s Oost en Noord. Lid van de Rekenkamercommissie.
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19. Harry Weggen; accountmanager bij een sportartikelenfirma. Sinds 2006 raadslid en lid van 
de commissie Onderwijs en Welzijn.

20. Ed Jongeneel; gepensioneerd ondernemer (Jongeneel Open Haarden), was jarenlang 
intensief betrokken bij tennisvereniging LTC Spijkenisse, nieuw op de lijst.

21. Fred Kegel; eigenaar Freddy’s IJssalon op het centrum en nieuw op de lijst. Judoleraar en lid 
van het bestuur Winkeliersvereniging Winkelhart Spijkenisse.

22. Roard Suurland; rechercheur bij de politie en nieuw op de lijst.
23. Willem Wuyster; projectleider isolatiewerken. Sinds 2002 raadslid. Belast met het 

secretariaat. Voorheen wedstrijdsecretaris bij voetbalvereniging SCO’63.
24. Annette Kroon; Docent Taal- & Rekencentrum. Jarenlang lid van de commissie Sociale Zaken 

en Werkgelegenheid.
25. Nel Schaasberg Baatenburg De Jong; verloskundige. Sinds 2006 raadslid voor ONS. Heeft in 

Spijkenisse velen kindertjes op de wereld gezet.
26. Debby van de Wall; eigenaar sportschool. Doet veel sportoriëntatieprojecten voor scholen. 

Sinds 2006 betrokken bij de organisatie van de spinningmarathon voor de RoPaRun.
27. Bas Vogel; vanaf 1971 betrokken bij zwemvereniging De Kempvis waarvan 15 jaar 

bestuurslid en 31 jaar beheerder van het clubhuis. Tevens voorzitter van de vereniging voor 
gepensioneerden van VOPAK.

28. Cor van de Wiel; 26 jaar penningmeester van de kynologievereniging. Geeft tevens 
cursussen scootmobielrijden.

29. Willem Heijdacker; technisch operator en OR-lid van een afvalverwerker. Ex-voorzitter van 
voetbalvereniging SC Botlek.

30. Frank Vos; Singer/songwriter. Stond de laatste 2 jaar op het Spijkenisser Festival.
31. Jan van der Sluis; eigenaar KIA-dealer. Actief binnen handbalvereniging HVOS.
32. Joop Ruis; ondernemer glashandel. Wedstrijdsecretaris bij SCO’63. 
33. Robin de Puy; zat in de raad van 1994 tot 2002. Was betrokken bij de oprichting van ONS in 

1993. Momenteel bestuurslid van ONS. Oud-speler van vv Hekelingen.
34. Orecia Molenaar-Linger; werkzaam bij de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond, district 

Zuid-Hollandse Eilanden, afdeling P&O.
35. Martin Harder; was betrokken bij de oprichting van ONS in 1993. Heeft 8 jaar in de raad 

gezeten waarvan de laatste jaren als fractievoorzitter. Sindsdien bestuurslid van ONS. Oud-
speler van Sco’63.

36. Miep Versteeg; secretaris van Stichting Wijkgroep de Akkers.
37. Piet Suijker; sportprijs van verdienste, lid van Atletiekvereniging Spark, organisator   

Spijkenisse Marathon en Special Olympics.
38. Wil de Jong; penningmeester van GV Sportuna.
39. Sunay Çinar-Tosun; onderneemster/eigenaar van een promotie- en 

relatiegeschenkenbureau.
40. René Jansen: chef-kok Pappagallo.
41. Albert Bakker; sportdocent op de Angelus Merula. Geboren en getogen in Spijkenisse. Lid 

van Spivo en Ltv De Hartel. 
42. Eric Pinas; sportschoolhouder. Doet veel weerbaarheidsprojecten met scholen. Tevens 

organiseert hij het project Opboxen Spijkenisse voor kinderen tot 16 jaar.
43. Bas Verwater; bedrijfsleider Merz/Horeca in Spijkenisse.
44. Richard Sitton; oprichter van ONS.12 jaar in de raad gezeten waarvan 7 jaar als wethouder. 

Directeur bij een woningcorporatie.
45. Peter Houtman; Geeft presentaties en lezingen. Oud-speler van Feyenoord. 

Vaste speaker van de Kuip en de Open Dag van Feyenoord.


